
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων

Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το νόµο περί
«Ποινικής ευθύνης των Υπουργών» όπως ισχύει, δικογραφία
κατά του τέως Υφυπουργού Περιβάλλοντος Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Θ. Μωραΐτη, σελ. 13259

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 13261
3. Ανακοινώνεται απόφαση του Προέδρου της Βουλής µε

την οποία: 
α) Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας

Τάξης και Δικαιοσύνης καθορίστηκε αρµόδια για την επεξερ-
γασία και εξέταση ή τη συζήτηση και ψήφιση των νοµοσχε-
δίων και προτάσεων νόµων αρµοδιότητας του Υπουργείου
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνη-
σης και                                                                                                                               

β) Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καθορί-
στηκε αρµόδια για την επεξεργασία και εξέταση ή τη συζή-
τηση και ψήφιση των νοµοσχεδίων και προτάσεων νόµων
αρµοδιότητας του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σελ. 13276-13277

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 13247-13248
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

13248-13258
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 5 Ιουλίου 2011, σελ. 13259
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού: 
i. σχετικά µε τη µεταφορά της ποδοσφαιρικής έδρας και

τη συγχώνευση της ΠΑΕ Α.Ο. Καβάλας µε την ΠΑΕ Ηρακλής,
σελ. 13260

ii. σχετικά µε την ανάπτυξη του χιονοδροµικού κέντρου
Παρνασσού, σελ. 13262

β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των αγροτών
της Αχαΐας, σελ. 13263

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την εξαίρεση των µικροξενοδόχων από την κατα-
βολή εισφορών προς τον Οργανισµό Ασφάλισης Ελεύθερων
Επαγγελµατιών (Ο.Α.Ε.Ε.), σελ. 13265

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την κα-
ταγραφή στον διαδικτυακό τόπο "Ανοιχτή Διακυβέρνηση" των
Ποντιακών, Αρβανίτικων και Βλάχικων ως ξένων γλωσσών,
σελ. 13268-13278

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 13261, 13262
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ. 13261

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ. , σελ. 13265, 13266
ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι. , σελ. 13264, 13265
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 13265, 13266
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 13260, 13261, 13262, 13263
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ Α. , σελ. 13262
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 13260
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 13263, 13264

Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 13271, 13278
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ. , σελ. 13269, 13275, 13276
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 13274, 13275, 13276
ΒΛΑΧΟΣ Γ. , σελ. 13269, 13274, 13276
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 13273
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π. , σελ. 13273, 13275, 13276
ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 13270
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Ε. , σελ. 13271
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ. , σελ. 13272
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 13268, 13275
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Ιουλίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Αφροδίτη Παπαθα-
νάση, Βουλευτή Φωκίδας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Μαγγιώρης συνταξι-
ούχος και άλλοι ασφαλισµένοι στο ΙΚΑ της περιοχής Νίκαιας Κο-
ρυδαλλού και Αγίας Βαρβάρας αιτούνται την επαναφορά του
προηγούµενου συστήµατος επισκέψεων και χορήγησης φαρµά-
κων στο ΙΚΑ.

2) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εκδοτών Βιβλιο-
πωλών  εκφράζει την ανησυχία της για το µέλλον των εκδοτικών
επιχειρήσεων γιατί δεν έχουν καταβληθεί τα οφειλόµενα στους
εκδότες πανεπιστηµιακών συγγραµµάτων για βιβλία, από το 2006
και µετά κ.λπ..

3) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑ και
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ, καθώς επίσης και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕ-
ΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι κά-
τοικοι και εκπρόσωποι τοπικών φορέων Λιµεναρίων Θάσου,
Νοµού Καβάλας  αιτούνται την παραχώρηση του Παλατιού και
της περιοχής των Μεταλλείων στο Δήµο Θάσου.

4) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέκνων
Ελλάδας  αιτείται διορθώσεων και διευκρινίσεων για τα άρθρα
59 και 60 του ν. 3966/24-5-2011 σχετικά µε την µετεγγραφή των
φοιτητών τέκνων τους.

5) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργα-
ζοµένων ΟΤΕ  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη συνεχόµενη
συρρίκνωση του δικτύου των καταστηµάτων ΟΤΕ.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  ο κ. Γιάννης Μαυροζούµης αιτείται να
πληροφορηθεί γιατί τα τέκνα των πολύτεκνων οικογενειών που
µένουν στη Στερεά Ελλάδα και συγκεκριµένα στην Εύβοια δεν
µπορούν να δηλώσουν όµορες περιφέρειες στο µηχανογραφικό.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Ήλιδας  αιτείται
να γίνουν οι διανοµές τροφίµων στους πολύτεκνους µε το προη-
γούµενο καθεστώς και µε τα ίδια δικαιολογητικά τα οποία έχουν
ελεγχθεί από τους αρµόδιους, καθώς και τη δυνατότητα υποβο-
λής των δικαιολογητικών  µέχρι 31-12-2011.

8) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης  κα-
ταθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε το νοµοσχέδιο που ψηφί-
στηκε στη Βουλή για τις µεταµοσχεύσεις.

9) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Κοινωνικών Λειτουργών Ελ-
λάδας  αιτείται στην υπό έκδοση προκήρυξη για πρόσληψη ανα-
πληρωτών και ωροµισθίων του κλάδου ΠΕ30 των Κοινωνικών
Λειτουργών την απαλοιφή της πρόβλεψης του πτυχίου της
ΑΣΠΑΙΤΕ ή άλλων τµηµάτων ΑΕΙ ως επιπλέον τυπικό προσόν
κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ  ΖΩΗΣ  κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Μαθητών
Ειδικών Σχολείων - Ιδρυµάτων - Θεραπευτηρίων και Ατόµων µε
Αναπηρίες Νοµού Λάρισας εκφράζει τη διαµαρτυρία του επειδή
απορρίφθηκαν περιοχές κατασκήνωσης χωρίς κάποια αιτιολογία,
καθώς και για την καθυστέρηση του κατασκηνωτικού προγράµ-
µατος ΑΜΕΑ 2011.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Υπαλλή-
λων Ελλάδος εκφράζει τις θέσεις της σχετικά µε το Μεσοπρό-
θεσµο.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συντα-
ξιούχων ΟΑΕΕ αιτείται να συγχωνευτεί το ΕΚΑΣ στις συντάξεις
και όχι να δίνεται σαν επίδοµα κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εµπορικής και Τουριστικής
Ανάπτυξης Ακράτας, Νοµού Αχαΐας αιτείται να µην καταργηθεί
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το Αστυνοµικό Τµήµα Ακράτας.

14) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Ενώσεις Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Κιάτου, Κορινθίας, Βόχας, Ξυλοκάστρου, Δερβενίου
αιτούνται την αποζηµίωση των αµπελοκαλλιεργητών του Νοµού
Κορινθίας λόγω ζηµιών από το µύκητα περονόσπορο.

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ιεράπετρας Νοµού Λασιθίου
Κρήτης αιτείται την αλλαγή στρατηγικής των αποζηµιώσεων της
Ε.Ε., οι οποίες θα πρέπει να αποδίδονται στους ζηµιωθέντες πα-
ραγωγούς µε βάση την έκταση των καλλιεργειών και όχι µε βάση
τον όγκο παραγωγής που υπόκειται σε οποιουδήποτε είδους ζη-
µιές.

16) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο
Φαρµακευτικός Σύλλογος Αττικής  ζητεί ενηµέρωση αναφορικά
µε τη σύσταση των χηµικών που χρησιµοποιήθηκαν στη διαδή-
λωση της 29ης Ιουνίου.

17) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΒΛΑΤΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Περιφέρεια Αγροτικής Οικονοµίας και
Φυσικού Περιβάλλοντος Δυτικής Μακεδονίας  αιτείται να εκτιµη-
θούν οι ζηµιές που προκλήθηκαν  στην Περιφέρεια του, λόγω
ακραίων καιρικών συνθηκών, οι οποίες προκάλεσαν ακαρπία σε
πολλά αγροτικά προϊόντα και ειδικά στις µηλοκαλλιέργειες.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Αιµιλία Κοντογιάννη εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία της για διακοπή παροχής του ΕΚΑΣ.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Δέσποινα Μίνου  αιτείται
την επίλυση προβλήµατος που έχει µε την εφορία, η οποία δεν
δέχεται απόφαση του Εφετείου που αφορά στην παραγραφή
χρέους της.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Βασίλειος Μήχος  εκφράζει
τη διαµαρτυρία του κατά της ΔΕΗ Πειραιά, η οποία δε δέχεται
να κάνει διακανονισµό  χρέους του προς αυτήν.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Μανιαδάκης
αιτείται την επίλυση  ζητήµατός  που αφορά στη συνταξιοδότησή
του.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ελευθέριος Σαγάνης  εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του γιατί έχει εκδιωχθεί από το Μνηµείο
του Αγνώστου Στρατιώτη, παρ’ όλο που έχει άδεια από το Δήµο
Αθηνών για πώληση τροφής πουλιών στον περιοχή του Μνη-
µείου.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αµαρουσίου Νοµού
Αττικής  αιτείται την ακύρωση της απόφασης εγκατάστασης µο-
νάδας χορήγησης υποκατάστατων του ΟΚΑΝΑ εντός του Νοσο-
κοµείου ΚΑΤ.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Παντελής Κουρούνης  δια-
µαρτύρεται επειδή ο ΟΓΑ διέκοψε την καταβολή της σύνταξης
της ανασφάλιστης συζύγου του κ. Ελένης Κουρούνη.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Αναστασίου  αιτεί-
ται να πληροφορηθεί γιατί δεν έχει λάβει ακόµα απάντηση σε επι-
στολή που έστειλε προς την Πολεοδοµία Μαρκοπούλου Αττικής.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Νέγρης  εκφράζει
τη διαµαρτυρία του προς το Τελωνείο Σάµου, επειδή αρνείται να
του δώσει στατιστικά στοιχεία σχετικά µε τη συνολική άφιξη και
αναχώρηση Τούρκων επιβατών για το έτος 2011.

27) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δηµοτικού Συµ-
βουλίου του Δήµου Κορινθίων αιτείται να ενηµερωθεί για τις
προθέσεις του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής στην κατεύθυνση τροποποίησης της σχεδιαζό-
µενης Περιοχής Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών
για τις περιοχές Σοφικού, Κόρφου και Κατακαλίου.

28) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Κορινθίων  εκφράζει την αντίθεσή του για την κατασκευή νέου
Κέντρου Υπερυψηλής Τάσης GIS κλειστού τύπου στην περιοχή
Αθίκια Κορινθίας.

29) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Χαρτοποιία Θράκης ΑΕ αιτείται το
συµψηφισµό οφειλών µε απαιτήσεις του δηµοσίου και τη νοµο-
θέτηση ειδικού καθεστώτος ΦΠΑ για την παραγωγή της περιο-
χής, προκειµένου αυτή να καταστεί πιο ανταγωνιστική.

30) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζουν οι παιδικοί σταθµοί στους Δήµους της
Αττικής, λόγω της υποχρηµατοδότησής τους και της έλλειψης
προσωπικού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 13916/29/03/2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τζέκη Άγγελου , Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 22333/21-06-2011  έγγραφο  από τον Υφυ-
πουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέ-
ρνησης η ακόλουθη απάντηση:

13248 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΗ’ - 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                               13249

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 15753/04-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σπηλιωτόπουλου Αριστόβουλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
52668/ΙΗ/21-06-2011 έγγραφο  από την Αναπληρωτή Υπουργό

Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη
απάντηση:

13250 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13252 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 16250/13-05-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αυγερινοπούλου Διονυσίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 29201/21-

06-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΗ’ - 4 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                               13253



4. Στην µε αριθµό 16948/26-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουράκη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 490/21-06-2011

έγγραφο  από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

13254 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 17132/30-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Διώτη Ηρούς, Παπαδηµούλη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 5337 Β/21-06-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 17257/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουτµερίδη Ευστάθιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/

14477/1764/21-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:

13256 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 17851/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τσιάρα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12 Α 1090521

ΕΞ 2011/21-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 17987/14-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννη και Οικονόµου  Βασιλείου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. Δ12Α1090647 ΕΞ2011/21-06-2011 έγγραφο από τον
Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

13258 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 5 Ιουλίου 2011. 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 15791/749/4-5-2011 Ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Κων/νου Καρτάλη προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε την εκτέλεση έργων βελτίωσης, συντήρησης και απο-
κατάστασης του οδικού δικτύου στο Νοµό Μαγνησίας.

2. Η µε αριθµό 16306/13-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή
της  Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς την
Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τη  συµµετοχή εκπροσώπου του Δήµου Λέσβου στην Ορ-
γανωτική Επιτροπή για τον εορτασµό των 100 χρόνων από την
γέννηση του Οδυσσέα Ελύτη.

3. Η µε αριθµό 16427/17-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις
αυξήσεις των εισιτηρίων σε δροµολόγια του ΟΣΕ.

4. Η µε αριθµό 14503/7-4-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε διεθνείς ιστοσελίδες που

έχουν ως περιεχόµενο την πώληση ελληνικών νησιών.
Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφος 5  του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 16002/10-5-2011 ερώτηση της Βουλευτού

του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Μερε-
ντίτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε τη συγκρότηση και λειτουργία του
µονίµου µητρώου Ενεργειακών Επιθεωρητών.

2. Η µε αριθµό 15101/15-4-2011  ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το διαγωνισµό για
το φράγµα του Αλµωπαίου ποταµού στο Νοµό Πέλλας.

3. Η µε αριθµό 16313/780/16-5-2011 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Χρήστου Μαρ-
κογιαννάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε τις συµβάσεις του ΟΠΑΠ Α.Ε µε την εταιρεία Brondyn.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών» όπως ισχύει, δικογραφία κατά του τέως Υφυπουργού
Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Θάνου Μω-
ραΐτη. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1025/28-6-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Δηµητρίου Παπουτσή προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού, σχετικά µε την µεταφορά της ποδοσφαιρικής έδρας
και τη συγχώνευση της ΠΑΕ Α.Ο. Καβάλας µε την ΠΑΕ Ηρακλής. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δηµητρίου Παπουτσή θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γιώργος Νι-
κητιάδης.

Το λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Παπουτσής για δυο λεπτά για να
διατυπώσει την ερώτησή του.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ για την ευαισθησία και την

υπευθυνότητα που επιδείξατε, να ανταποκριθείτε άµεσα στην
ανάγκη να δώσει η Κυβέρνηση µια απάντηση αναφορικά µε
αυτήν την επίκαιρη ερώτηση η οποία είναι επίκαιρη όσο ποτέ θα
µπορούσε να πει κανείς, αφού αυτήν τη στιγµή έχουµε έναρξη
συγκέντρωσης χιλιάδων συµπολιτών µας στην πόλη της Καβά-
λας που διαµαρτύρονται έντονα και αντιδρούν απέναντι σε όσα
συµβαίνουν. 

Εκφράζω, λοιπόν, κατά τη γνώµη µου, αυτήν την αγωνία συ-
νολικά και των φιλάθλων και των συµπολιτών µας του Νοµού Κα-
βάλας. Είναι δικαιολογηµένη η αγανάκτησή τους αναφορικά µε
τα όσα συµβαίνουν και έχουν σχέση µε την τύχη του ιστορικού
ΑΟΚ. Στις µέρες µας, κύριε Υπουργέ, αποκαλύπτονται πρωτό-
γνωρα γεγονότα που σκιάζουν συνολικά το πανελλήνιο αλλά και
φυσικά ιδιαίτερα αφορούν το χώρο του επαγγελµατικού ποδο-
σφαίρου. Προκαλούν θυµηδία. Στην προκειµένη περίπτωση η
πλειοψηφία των µετόχων της νέας ΠΑΕ Α.Ο. Καβάλας έχει ήδη
προβεί σε συγκεκριµένες ενέργειες που οδηγούν µε βεβαιότητα
στη διαγραφή του ΑΟΚ τόσο από τον ιστορικό όσο και από τον
αθλητικό χάρτη της χώρας µας. Μια ιστορική οµάδα, λοιπόν, µε
πορεία πάνω από σαράντα πέντε έτη, µισού αιώνα δηλαδή, κατά
τους ιθύνοντες αυτού του σεναρίου παύει να υπάρχει, διαγρά-
φεται, η ποδοσφαιρική της έδρα µεταφέρεται από την Καβάλα
στη Θεσσαλονίκη µε άλλη επωνυµία, αυτή της άλλης ιστορικής
οµάδος, του Ηρακλή. Κατά τη γνώµη µου, λοιπόν, δεν αµαυρώ-
νεται µόνο η ιστορία του Α.Ο. Καβάλας, αλλά και η ιστορία αυτής
της άλλης ποδοσφαιρικής οµάδος, της ΠΑΕ Ηρακλής.

Άποψή µου είναι -άποψη την οποία συµµερίζεται ολόκληρη η
τοπική µας κοινωνία, η οποία αυτήν τη στιγµή βγαίνει στους δρό-
µους- ότι όλη αυτή η διαδικασία είναι νοµικά και ουσιαστικά αβά-
σιµη, ηθικά επιλήψιµη, δεοντολογικά ανεπίτρεπτη. Τίθενται
θεµελιώδη και εύλογα αιτήµατα. Πώς είναι δυνατόν άνθρωποι οι
οποίοι καλούνται ήδη στις µέρες µας να λογοδοτήσουν στη δι-
καιοσύνη να συνεχίζουν να έχουν δικαιοπρακτική ικανότητα σε
σχέση µε τη διοίκηση µιας ιστορικής οµάδος και να αποφασίζουν
για τόσο θεµελιώδη ζητήµατα ανεµπόδιστοι από την πολιτεία;
Πώς µπορούν να δικαιοπρακτούν και να αποφασίζουν χωρίς να
δίνουν λόγο σε κανένα θεσµικό φορέα σε τόσο καθοριστικής ση-
µασίας ζητήµατα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε όµως, κύριε  Παπουτσή. Στο δίλεπτο διατυπώνουµε απλώς
και δεν αναπτύσσουµε την ερώτηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τελειώνοντας, η γνώµη µου είναι
ότι η απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, ως εκπροσώπου της Κυβέρ-
νησης και αρµοδίου για τα θέµατα του αθλητισµού, θα πρέπει να
είναι αµείλικτη, απόλυτη, καθοριστικής σηµασίας. Ελπίζω να στα-
µατήσετε µε την απάντησή σας διά παντός αυτού του είδους τα
σενάρια, να δώσετε ένα ηχηρό µήνυµα σε όλους αυτούς που πι-
στεύουν ότι µπορούν να αποφασίζουν κατά τον παραπάνω πα-
ράνοµο και επιλήψιµο τρόπο.

Περιµένω, κύριε Υπουργέ, την απάντησή σας, ελπίζοντας ότι
δεν θα διαψευστούµε γι’ αυτήν την αυτονόητη προσδοκία που
έχουµε όλοι στην Καβάλα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Πολιτι-

σµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς να είναι ξεκάθαρο σε
όλους ότι η πολιτεία είναι παρούσα, παρακολουθεί και είναι
έτοιµη να παρέµβει σε οποιαδήποτε παρέκβαση από τη νοµιµό-
τητα. Ήδη ο ελληνικός λαός παρακολουθεί τον τελευταίο καιρό
τη δραστηριοποίηση της ελληνικής δικαιοσύνης, προκειµένου να
αποκατασταθεί η τάξη, η τόσο πολύ τρωθείσα τάξη, στο ελληνικό
ποδόσφαιρο. 

Συνεπώς, για ό,τι γίνεται σε σχέση µε οποιουσδήποτε συνεν-
νοηµένους αγώνες, προσυνεννοηµένους αγώνες, µε στηµένα
παιχνίδια, για ό,τι θα γίνει µε το νοµοσχέδιο που θα έρθει για την
πάταξη της βίας στα γήπεδα, το ίδιο συµβαίνει και θα συµβεί σε
οποιαδήποτε άλλη παρεκβολή από τη νοµιµότητα. Ήδη, γνωρί-
ζετε πολύ καλά ότι η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού κά-
λεσε τις δύο οµάδες αµέσως µετά τα δηµοσιεύµατα, προκει-
µένου να εξηγήσουν τι ακριβώς συµβαίνει, προκειµένου να τεθεί
υπό το µικροσκόπιο της πολιτείας και της δικαιοσύνης η οποια-
δήποτε συναλλαγή ή πράξη που λαµβάνει χώρα, έτσι ώστε η πο-
λιτεία, όπου υπάρχει παρανοµία, να µην επιτρέψει να λάβει χώρα
αυτή.

Πρέπει να σας πω ότι συνολικότερα η τάση πια της πολιτείας
για τις συγχωνεύσεις τείνει στο να αποθαρρύνει αυτές, όταν λαµ-
βάνουν χώρα εντός διαφορετικών περιφερειών. Με το νοµοσχέ-
διο που φέρνουµε τώρα άµεσα προς ψήφιση στο Εθνικό
Κοινοβούλιο, προβλέπουµε ότι συγχωνεύσεις θα επιτρέπονται
µόνο εντός της αυτής περιφερείας και όχι µεταξύ οµάδων που
βρίσκονται σε διαφορετικές περιφέρειες. Ωστόσο, πέραν τούτου,
η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού, όπως ξέρετε, οφείλει
να παρέµβει, προκειµένου να διαπιστώσει αν εδώ λαµβάνει χώρα
µία πραγµατική συγχώνευση η οποία εµφανίζεται εικονικώς ως
κάποια άλλη πράξη και αυτό θα γίνει µε την αυριανή συζήτηση
και διερεύνηση του θέµατος που θα λάβει χώρα στην πρόσκληση
και στην ακρόαση που θα γίνει από τις δύο οµάδες. Πρέπει να
σας σηµειώσω ότι η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού µε
βάση τον υφιστάµενο ν.2725 µπορεί να παρεµβαίνει.

Με βάση το νόµο καθορίζεται ότι η έδρα της εταιρείας, όταν
έχουµε µια τέτοια περίπτωση, πρέπει να συµπίπτει κατά την
ίδρυσή της µε την έδρα του ιδρυτικού αθλητικού σωµατείου.
Αυτό ορίζεται. Επιτρέπεται η µεταγενέστερη µεταβολή, αλλά
αυτό κατόπιν αδείας της Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητι-
σµού. 

Συνεπώς πρέπει να είστε βέβαιος –και εσείς και ο κ. Εµινίδης
και ο συνάδελφος από την Κυβέρνηση κ. Τιµοσίδης, που είναι
εδώ και είµαι βέβαιος ότι εκδηλώνουν το αυτό ενδιαφέρον για
την οµάδα της περιοχής τους- ότι είµαστε παρόντες. Παρακο-
λουθούµε και δεν θα επιτρέψουµε καµµία παρεκβολή από τη νο-
µιµότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής κ.
Παπουτσής έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ακούσαµε µε προσοχή την απάντησή σας.

Μπορώ να πω κατ’ αρχάς πως γεννώνται πράγµατι βάσιµες
προσδοκίες ότι η πολιτεία είναι εδώ και παρακολουθεί µε άγρυ-
πνο βλέµµα τα όσα συµβαίνουν. Νοµίζω πως κατ’ αρχάς η απά-
ντησή σας δηµιουργεί βάσιµη προσδοκία ότι αυτό το σενάριο
του ανοσιουργήµατος, που περιέγραψα στην πρώτη τοποθέτησή
µου, τελικώς θα αποτραπεί. 

Πράγµατι µιλάµε για µια πρωτοβουλία που είναι ενάντια και
στη νοµιµότητα, στην οποία αναφερθήκατε προηγουµένως, αλλά
και στα αθλητικά ιδεώδη, τα οποία υποτίθεται ότι υπηρετούνται
µέσα από τη δραστηριότητα µιας ποδοσφαιρικής ανωνύµου εται-
ρείας, η οποία προφανώς πρέπει να είναι στη δραστηριότητά της
σύµφυτη µ’ αυτά τα αθλητικά ιδεώδη και δεν µπορεί να συµπε-
ριφέρεται καθ’ οιονδήποτε άλλο, στυγνά θα έλεγα, επιχειρηµα-
τικό τρόπο. 

Στην προκειµένη περίπτωση χωρίς να είναι η Βουλή δικαστή-
ριο, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω πως οι όποιες ενέργειες
έχουν προηγηθεί είναι και νοµικά έωλες, δεδοµένου του ότι
έχουν στηριχθεί σε έγγραφα τα οποία αµφισβητούνται βάσιµα
για τη νοµική εγκυρότητα και τη γνησιότητά τους. 
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Ασφαλώς και αύριο θα είµαστε όλοι παρόντες, σύσσωµοι οι
φορείς της τοπικής µας κοινωνίας, στη συνεδρίαση της Επιτρο-
πής Επαγγελµατικού Ποδοσφαίρου, προκειµένου να καταστή-
σουµε σαφές ότι κάτι τέτοιο το θεωρούµε νοµικά και ουσιαστικά
ανεπίτρεπτο και ηθικά βεβαίως απαράδεκτο. 

Άποψή µας είναι πως πράγµατι η πολιτεία -ακόµη και όταν
υπάρχει ένα διακύβευµα που µπορεί να συµβεί εξαιτίας κάποιων
νοµικών κενών, εξαιτίας της δυνατότητας εκµετάλλευσης, αν θέ-
λετε, κάποιων ασαφειών του νοµοθέτη του παρελθόντος- θα πρέ-
πει να είναι εκεί και να δηλώσει, όπως προηγουµένως κάνατε
εσείς, ότι έχει πρόθεση ανάληψης νοµοθετικής πρωτοβουλίας
στο επόµενο διάστηµα που θα καθορίζει µε σαφήνεια τους
όρους αντιµετώπισης αυτών των ζητηµάτων και προφανώς, υπο-
θέτω βάσιµα, ακόµα και αν χρειαστεί νοµοθετική ρύθµιση για την
αποτροπή αυτού του σεναρίου, ξέρω ότι από την πλευρά σας
είστε πρόθυµος να προβείτε σε συγκεκριµένη νοµοθετική πρω-
τοβουλία. 

Δεχόµαστε, λοιπόν, την απάντησή σας ως την αρχή µιας ελπι-
δοφόρου πορείας αντιµετώπισης αυτού του πράγµατος που πι-
στεύουµε ότι θα παραµείνει ως ένα σενάριο νοσηρών φαντασιών
όσων το έχουν συλλάβει και ως αρχή εκτελέσεως, αν θέλετε,
αυτού του σεναρίου µε τις συγκεκριµένες πράξεις που έχουν
προηγηθεί τις προηγούµενες µέρες και έχουν δει ήδη το φως
της δηµοσιότητας. 

Η απάντησή σας, λοιπόν, θεωρώ ότι είναι και θα πρέπει να είναι
σε κάθε περίπτωση ένα ηχηρό µήνυµα σ’ όλους αυτούς που θέ-
λησαν να εκµεταλλευτούν πιθανόν νοµικά τερτίπια και βεβαίως
να κηλιδώσουν το αθλητικό πνεύµα και να θέσουν υπό αµφισβή-
τηση τα αθλητικά ιδεώδη, όπως επίσης και την άδολη αγάπη των
χιλιάδων συµπολιτών µας στο Νοµό Καβάλας που εδώ και µισό
αιώνα στηρίζουν, αν θέλετε, στο όνοµα αυτών των αθλητικών ιδε-
ωδών τον ιστορικό ΑΟΚ. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Πολιτι-

σµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης έχει το λόγο για τη δευτερο-
λογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε κατ’ αρχάς ότι
εµείς, ως πολιτεία, σεβόµαστε και θα σεβαστούµε τις αποφάσεις
των αρµοδίων δικαιοδοτικών οργάνων και αναµένουµε να απο-
φανθούν επί του θέµατος. Συνεπώς, σε καµµία περίπτωση, όπως
αντιλαµβάνεστε –και εσείς και όλοι εµείς- δεν θέλουµε να προδι-
κάσουµε οποιαδήποτε απόφαση.

Ωστόσο εγώ θα καταθέσω στα Πρακτικά, και είναι και στη διά-
θεσή σας, το έγγραφο που εστάλη από την Επιτροπή Επαγγελ-
µατικού Αθλητισµού µε το οποίο σηµειώνονται τα ζητήµατα που
προκύπτουν και που αναπτύσσετε µε επάρκεια εσείς στη συζη-
τούµενη ερώτηση. Τίθενται και µία σειρά από προϋποθέσεις που
εκ των πραγµάτων πρέπει να πληρούνται, προκειµένου να µπορεί
να γίνει η συγχώνευση οµάδων και όχι κάτι άλλο. 

Τονίζω όµως -και ως νοµικός, αν θέλετε- ότι εάν κάτι εµφανί-
ζεται ως άλφα που στην πραγµατικότητα είναι βήτα, η πολιτεία
οφείλει να διερευνήσει την εικονικότητα και να δει τι είναι πραγ-
µατικά προκειµένου να επιληφθεί. 

Λέει, λοιπόν, η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού  -και
επαναλαµβάνει στην ουσία αυτά που προβλέπει και η ίδια η νο-
µοθεσία- ότι σε µια τέτοια περίπτωση όπου επιδιώκεται η συγ-
χώνευση µεταξύ δύο ποδοσφαιρικών ανωνύµων εταιρειών,
µεταξύ άλλων: Απαιτείται να προσκοµιστεί ένα πιστοποιητικό οι-
κονοµικού ελέγχου από ορκωτούς λογιστές-εκτιµητές. Απαιτείται
η βεβαίωση φορολογικού ελέγχου των τριών τελευταίων χρή-
σεων. Και εδώ µιλάµε και για τις δύο οµάδες. Απαιτείται έκθεση
αποτίµησης της αξίας της µετοχής µε τη χρήση των κοινά παρα-
δεκτών µεθόδων, σύµφωνα µε τις διατάξεις του νόµου κ.λπ. του
1920 περί ανωνύµων εταιρειών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εδώ, δηλαδή, έχουµε µια σειρά από προϋποθέσεις που πρέπει
να πληρούνται. Και τονίζω ξανά ότι ειδικώς αυτήν τη χρονική πε-
ρίοδο υπάρχει πολύ µεγάλη ευαισθησία. Το κοινό περί δικαίου

αίσθηµα αντιλαµβάνεστε ότι βλέπει και παρακολουθεί οτιδήποτε
πια στο χώρο του αθλητισµού µε στοιχειώδη καχυποψία, που
είναι απόλυτα δικαιολογηµένη εξαιτίας της ευαισθησίας που
υπάρχει αυτήν τη στιγµή στον κόσµο για το τι γίνεται στο ποδό-
σφαιρο. 

Να είστε, λοιπόν, βέβαιος ότι η πολιτεία θα πράξει τα νόµιµα,
θα ελέγξει µε το µικροσκόπιο της νοµιµότητας τι συµβαίνει σε
αυτήν τη συγκεκριµένη πράξη. Και εφόσον αυτά που εσείς απο-
καλείτε «µόρφωµα», «ανήθικο» και οτιδήποτε άλλο περιγράφετε
στη δική σας ερώτηση, λαµβάνουν χώρα, η δαµόκλειος σπάθη
της δικαιοσύνης δεν θα επιτρέψει να γίνουν όλα αυτά που περι-
γράφετε. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 1029/28-

6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας,
κ. Γεράσιµου Γιακουµάτου προς  τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε το «πόθεν έσχες» για καταθέσεις Ελλήνων στο εξωτερικό
και στο εσωτερικό, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1027/28-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των ξενοδοχοϋ-
παλλήλων της Ξενοδοχειακής Μονάδας «ΑΚΤΗ ΜΕΣΟΓΓΗΣ»
στην Κέρκυρα, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγρά-
φεται.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακα-
λούσα να λάβω το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, βλέ-
πω ότι δηλώνουν τα δύο Υπουργεία Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, ότι
είναι αναρµόδια στο περιεχόµενο της ερωτήσεώς σας. Θέλετε
να µιλήσετε επ’ αυτού;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Μάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Χαραλά-

µπους, έχετε το λόγο. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Κύριε Πρόεδρε, ό,τι πραγ-

µατικά συµβαίνει, ό,τι τεκταίνεται µε την ερώτηση αυτή που
έχουµε καταθέσει -και την έχουµε καταθέσει από τις 20 Μαΐου
τουλάχιστον τέσσερις µε πέντε φορές- ουσιαστικά υποτιµά, κατά
την άποψή µας, τη νοηµοσύνη µας και υποβαθµίζει τον κοινοβου-
λευτικό έλεγχο. 

Την πρώτη φορά -και παρευρίσκεται ο αρµόδιος Υπουργός-
µας απάντησαν από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης -και είµαστε σίγουροι, γιατί εµείς την γράψαµε να
απευθύνεται εκεί- ότι δεν µπορεί να συζητηθεί λόγω ανειληµµέ-
νων υποχρεώσεων του Υφυπουργού. 

Την επόµενη φορά µας απαντούν από το Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης ότι δεν τη συζητούν, διότι θεωρούν
τον εαυτό τους αναρµόδιο. Γιατί, όµως, κύριε Πρόεδρε; Γιατί,
κατά την άποψή τους, ένα µικρό µέρος της ερώτησης απευθύ-
νεται προς αυτούς. 

Τώρα, διερωτώµαι αν είναι ποσοτικό το θέµα, διακόσιοι ξενο-
δοχοϋπάλληλοι δυο χρόνια τώρα να µην πληρώνονται, να µην
έχουν απολυθεί, να τους χρωστούν δεδουλευµένα, το ξενοδο-
χείο και η διεύθυνση του «ΑΚΤΗ ΜΕΣΟΓΓΗΣ» να τους εµπαίζει.
Το να θεωρείται ποσοτικό το θέµα, επειδή το λιγότερο µέρος της
ερώτησης δεν απευθύνεται στο Υπουργείο Εργασίας, είναι κάτι
άλλο. 

Συνεχίζω, ρωτώντας έστω το Υπουργείο Εργασίας: Πού να
απευθύνουµε την ερώτηση; Αρµόδιο είναι το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας. Κατατίθεται, λοιπόν και εκεί, γιατί –
αν διαβάσετε- απευθύνεται και στο Υπουργείο Εργασίας. Την µεν
πρώτη φορά µας απαντούν ότι δεν µπορούν να έλθουν λόγω τού
ότι είχε ανειληµµένες υποχρεώσεις ο Υπουργός. Αλλάζει το κυ-
βερνητικό σχήµα και χθες –προσέξτε, χθες!- µας παίρνουν τηλέ-
φωνο, για να µας πουν ότι είναι αναρµόδιοι και κακώς κατα-
θέσαµε την ερώτησή µας σε αυτούς. Στην ερώτησή µας ποιο
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Υπουργείο είναι αρµόδιο, µας απαντούν ότι είναι το Υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης. 

Εποµένως, µε όλα αυτά νοµίζω ότι είναι πια αυτονόητο ότι
εµπαιζόµεθα, κύριε Πρόεδρε, και παρακαλώ το Προεδρείο της
Βουλής να πάρει τα µέτρα του. Εν πάση περιπτώσει, εγώ επανα-
λαµβάνω ότι η ερώτηση αυτή απευθύνεται στο Υπουργείο Εργα-
σίας. Ο κύριος Υπουργός ξέρει πολύ καλά την υπόθεση. Έχουν
γίνει τρεις τριµερείς συναντήσεις και µια τέταρτη µε τους ξενο-
δοχοϋπαλλήλους. 

Καταλαβαίνω τη δυσχερή θέση γιατί είναι πολύ δύσκολο θέµα
και ουσιαστικά εδώ και δύο χρόνια το Υπουργείο δεν κάνει τίποτα
και έτσι έµµεσα τάσσεται µε την πλευρά της εργοδοσίας, αλλά
είναι µια ερώτηση που κατατέθηκε από έναν Βουλευτή που εκ-
προσωπεί αυτούς τους εργαζοµένους και εµείς επιµένουµε και
συνεχίζουµε να θέλουµε απάντηση. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς, κύριε συνά-

δελφε. Αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχει ένα θέµα µεταξύ δύο Υπουρ-
γείων, ίσως και περισσοτέρων. Θα επιληφθεί το Υπουργείο και
σύντοµα θα σας ενηµερώσουµε για το πώς θα συζητηθεί, γιατί η
ερώτηση θα συζητηθεί οπωσδήποτε. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ για την κα-

τανόηση. 
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1024/28-6-2011 επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αφροδίτης Παπαθανάση προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ανά-
πτυξη του χιονοδροµικού κέντρου Παρνασσού. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπαθανάση θα απαντήσει ο κ.
Γεώργιος Νικητιάδης, Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού. 

Παρακαλείται η κ. Αφροδίτη Παπαθανάση, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Φωκίδας, να διατυπώσει επί δίλεπτο την επί-
καιρη ερώτησή της. 

ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κύριε Υπουργέ, η βιώσιµη ανά-
πτυξη της περιοχής γύρω από τον Παρνασσό είναι µια περιοχή
που αφορά τρεις νοµούς –τη Φωκίδα, τη Φθιώτιδα και τη Βοιω-
τία- και εξαρτάται και από την εφαρµογή σχεδιασµένης πολιτικής
κεντρικά, σε σχέση µε τα ζητήµατα του αγροτικού-κτηνοτροφι-
κού τοµέα, της υποδοµής και την παροχή κοινωνικών αγαθών και
υπηρεσιών αλλά και την επένδυση στον τουρισµό. 

Ειδικά, το χιονοδροµικό κέντρο Παρνασσού, αποτελεί έναν
από τους σηµαντικότερους πυλώνες οικονοµικής ανάπτυξης και
απασχόλησης για τους παραπάνω νοµούς. Η τοπική κοινωνία, η
αυτοδιοίκηση, οι οικονοµικοί και κοινωνικοί εταίροι, οι σύλλογοι
των επαγγελµατιών –και σας καταθέτω και την πρόταση των
επαγγελµατιών Πολυδρόσου- έχουν άποψη και θέση για το µο-
ντέλο ανάπτυξης της περιοχής. 

Ουσιαστικά θέλουµε την προστασία του περιβάλλοντος, την
ανάδειξη των µνηµείων της φύσης και του πολιτισµού και θέ-
λουµε και την ανάπτυξη δραστηριοτήτων στο βουνό χειµώνα και
καλοκαίρι. Εδώ και µήνες είναι σε εκκρεµότητα από το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής το σχέ-
διο του προεδρικού διατάγµατος για τον Εθνικό Δρυµό
Παρνασσού, όπου µε το προεδρικό διάταγµα θα λυθούν χρόνια
ζητήµατα, όπως τα όρια οικισµού του Επταλόφου, η αδειοδό-
τηση του κέντρου, τα όρια επέκτασης του χιονοδροµικού, ο ορι-
σµός των χρήσεων γης. 

Μια από τις εκκρεµότητες στο χιονοδροµικό είναι και η επέν-
δυση. Πρόκειται να γίνει ένα µεγάλο έργο, το έργο της αλλαγής
των αναβατήρων, το οποίο όµως εξαρτάται και από τη διαδικασία
έκδοσης του προεδρικού διατάγµατος, καθώς µε αυτό θα επιλυ-
θούν θέµατα αδειοδοτήσεων και περιβαλλοντολογικών όρων. 

Κατόπιν αυτών, θα ήθελα να σας ρωτήσω τα εξής. Κατά πόσο
επηρεάζεται το χρονοδιάγραµµα και η εξέλιξη του διαγωνισµού
του έργου αναβάθµισης του χιονοδροµικού κέντρου Παρνασσού
από την υστέρηση που παρατηρείται στην υποβολή του σχεδίου
του προεδρικού διατάγµατος για τον εθνικό δρυµό;

Υπάρχουν άλλες εκκρεµότητες στην εξέλιξη του διαγωνισµού
του έργου αναβάθµισης του χιονοδροµικού κέντρου Παρνασσού
και πώς αντιµετωπίζονται αυτές;

Τέλος, ποιο είναι το σχέδιο ανάπτυξης του Υπουργείου Πολι-
τισµού και Τουρισµού για τις συνολικές επενδύσεις και δράσεις
στον Παρνασσό, ώστε να επιτευχθεί η µέγιστη αξιοποίηση των
πλεονεκτηµάτων που προσφέρουν οι υποδοµές του χιονοδροµι-
κού και η επιµήκυνση της περιόδου λειτουργίας του κέντρου; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης να
λάβει το λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρία συνάδελφε, µόλις προσφάτως ήµουν στην περιοχή. Άλ-
λωστε, βρεθήκαµε στο Πολιτιστικό Κέντρο Δελφών. Είχα την ευ-
καιρία για άλλη µια φορά να θαυµάσω αυτόν τον υπέροχο τόπο.
Αντιλαµβάνεστε την ευαισθησία όλων των Ελλήνων –υποθέτω-
για µια τέτοια περιοχή που συµπεριλαµβάνει και ένα χιονοδρο-
µικό κέντρο και τώρα και έναν εθνικό δρυµό. 

Πρέπει να πούµε ότι µία πολύ σηµαντική ηµεροµηνία είναι η
30η Νοεµβρίου 2011. Θα πρέπει, δηλαδή, µέχρι τότε –και είµαστε
βέβαιοι ότι θα έχει γίνει- να έχει εκδοθεί το προεδρικό διάταγµα
που θα χαρακτηρίζει τον Παρνασσό ως εθνικό δρυµό. Από εκεί
και πέρα, η ΕΤΑ θα έχει τη δυνατότητα εύκολα πια να υποβάλει
το φάκελο, έτσι ώστε το έργο να προχωρήσει απροσκόπτως και
να αποδοθούν τα κονδύλια που προβλέπονται από το ΕΣΠΑ και
να απορροφηθούν από το έργο. 

Πιστεύουµε ότι τα πράγµατα θα πάνε όπως ακριβώς τα έχουµε
προβλέψει. Άλλωστε, υπάρχει µια στενοτάτη συνεργασία της
ΕΤΑ µε το ΥΠΕΚΑ, µε το αρµόδιο Υπουργείο, έτσι ώστε να προ-
λάβουµε τα χρονικά διαστήµατα και να µη χάσουµε αυτά τα τόσο
σοβαρά ποσά και βεβαίως να µην απολέσουµε αυτήν τη µονα-
δική ευκαιρία που έχουµε, όχι απλώς ο Παρνασσός να χαρακτη-
ριστεί ως εθνικός δρυµός αλλά παραλλήλως να αναδειχθεί
περισσότερο, να γίνει ένα από τα πλέον σύγχρονα το χιονοδρο-
µικό κέντρο του Παρνασσού. Πραγµατικά, εµείς πιστεύουµε -και
µε τις αναλύσεις και εκτιµήσεις που έχουµε -ότι µπορεί να παρα-
γάγει πλούτο για ολόκληρο το χρόνο. Αυτός, άλλωστε, είναι και
ο σχεδιασµός που έχουµε κάνει. 

Το έργο περιλαµβάνει, όπως ξέρετε, τον εκσυγχρονισµό των
αναβατήρων και, βεβαίως, την παρέµβαση στις πίστες, τον περι-
βάλλοντα χώρο. Είναι ένα έργο που το κόστος του δεν είναι και
µικρό -είναι 17 εκατοµµύρια ευρώ- ένα πολύ σηµαντικό έργο.
Ήδη υπάρχει η υπαγωγή του στο ΕΣΠΑ. Πιστεύουµε ότι θα πιά-
σουµε όλες τις ηµεροµηνίες, δεν θα έχουµε κανένα πρόβληµα,
ώστε να ολοκληρωθούν οι επενδύσεις. 

Πρέπει να πω ότι υπήρχε το ζήτηµα. Αυτό ήταν –αν θέλετε- η
µεγάλη νίκη που πετύχαµε µέχρι σήµερα, να ξεπεράσουµε ζητή-
µατα που µπορούσαν να προκύψουν από την Ευρωπαϊκή Ένωση,
σε σχέση µε το κατά πόσο µπορεί να είναι ελεύθερος ο ανταγω-
νισµός, µια διαδικασία στην οποία η ΕΤΑ είναι ο φορέας που έχει
αναλάβει να προχωρήσει στην ένταξη, στην υλοποίηση αυτού
του έργου. 

Ευτυχώς, στις 17 Ιουνίου 2011 εκδόθηκε η απόφαση από τα
αρµόδια όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Κρίθηκε ότι δεν πρό-
κειται για κρατική ενίσχυση -αυτό που ακριβώς ήταν απαγορευ-
τικό- και έτσι τώρα πια µπορούµε να προχωρήσουµε. 

Στη δευτερολογία µου, όµως, θα απαντήσω και στα άλλα
σκέλη της ερώτησής σας, τα τόσο σηµαντικά, που καλά κάνετε,
κυρία συνάδελφε, και τα θέτετε, γιατί πραγµατικά πρέπει να
δούµε µια αειφόρο ανάπτυξη ολόκληρο το χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται η κ. Αφρο-
δίτη Παπαθανάση να λάβει το λόγο επί τρίλεπτο.

ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κύριε Υπουργέ, νωρίτερα µιλού-
σαµε και για την Κάλυµνο, όπου υπάρχει αναρριχητικό πεδίο και
ο χρόνος παραµονής του κόσµου στο νησί φαντάζοµαι ότι έχει
επιµηκυνθεί και έχει βοηθήσει πολύ την περιοχή εκεί. 

Το αντίστροφο θέλουµε να κάνουµε εµείς στον Παρνασσό.
Εµείς ξέρουµε ότι ο Παρνασσός µπορεί να δουλέψει χειµώνα-
καλοκαίρι και αυτό είναι το κυρίως µέληµα και της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης και της Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης στην περιοχή. 

Ειδικά, όµως, καθώς το χιονοδροµικό είναι δίπλα στην Αθήνα
και η πρόσβαση στο βουνό δεν µπορεί να είναι οικονοµικά απα-
γορευτική για τον κόσµο και τον πληθυσµό της Αττικής, χρειάζε-
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ται να δείτε συγκεκριµένα θέµατα. Χρειάζεται ο εξορθολογισµός
της τιµολογιακής πολιτικής του κέντρου. Χρειάζονται µέτρα και
πολιτικές που επιτρέπουν την καλύτερη δυνατότητα πρόσβασης,
παραδείγµατος χάριν η συνεργασία του ΟΣΕ µε λεωφορεία.
Χρειάζονται πολιτικές προώθησης της περιοχής ως τουριστικού
προορισµού και δράσης, σε συνεργασία µε τους επιχειρηµατίες
της περιοχής. 

Ειδικά, όµως, για µας χρειάζεται αναβάθµιση των δικτύων, του
οδικού δικτύου από Επτάλοφο-Πολύδροσο προς χιονοδροµικό
κέντρο. Είναι κρίµα να βλέπουµε να δηµιουργούνται πολλαπλά
προβλήµατα λόγω του ότι δεν γίνεται σωστός εκχιονισµός και ει-
δικά, η φετινή χρονιά είχε τα προβλήµατα αυτά. Χρειάζεται η ετή-
σια σωστή συντήρηση του κέντρου και θα σας καταθέσω και την
επιστολή του Εργατικού Κέντρου Λιβαδειάς, που κάνει αναφορά
στο θέµα της ανάγκης της σωστής συντήρησης. Χρειάζονται πο-
λιτικές σωστής επένδυσης σε ανθρώπινο δυναµικό.

Ξέρω ότι κάνετε µια σοβαρή δουλειά που έχει να κάνει µε οδη-
γούς βουνού και µε τα επαγγέλµατα του βουνού και εδώ θα θέ-
λαµε να πούµε ότι και η Φωκίδα συνολικά και η περιοχή του
Παρνασσού είναι περιοχές που µπορούµε να αναπτύξουµε συ-
ναφείς και τέτοιες δραστηριότητες.

Έχει µεγάλη σηµασία για µας -και σας το είπα και εξαρχής-
στο βουνό να γίνει η επένδυση σε δραστηριότητες εναλλακτικού,
ορειβατικού, αθλητικού τουρισµού. Εµείς θα προτείνουµε στην
ΕΤΑ -και ξέρω ότι και από την ΕΤΑ δηµιουργείται ένα επιχειρη-
σιακό σχέδιο για το πώς θα δουλέψει το βουνό το καλοκαίρι- για
ετήσια διοργάνωση αθλητικών αγώνων και δραστηριοτήτων,
όπως, για παράδειγµα, ποδήλατο βουνού και ορειβατικοί αγώ-
νες, για την ανάδειξη των µονοπατιών, για την καταγραφή σπη-
λαίων, για την καταγραφή και ανάδειξη δασικών µονοπατιών µε
σκοπό την πεζοπορία.

Εµείς θέλουµε το βουνό να αναπνέει από ζωή χειµώνα και κα-
λοκαίρι, θέλουµε το βουνό να προστατευτεί από τις πυρκαγιές,
θέλουµε κυρίως να σταµατήσει να χτίζεται άναρχα και να δώσει
στην τοπική κοινωνία όλες αυτές τις ευκαιρίες ανάπτυξης που
µπορεί και πρέπει να δοθούν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης να λάβει το
λόγο για τη δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, πρέπει να σας πω ότι όταν βρίσκοµαι στο
εξωτερικό και προσπαθώ να προβάλω τα χιονοδροµικά µας κέ-
ντρα, που είναι άγνωστα  -αντιλαµβάνεστε πόσο δύσκολο είναι
να βρίσκεσαι στη Γαλλία ή στην Ολλανδία ή στη Γερµανία και να
προσπαθείς να µιλήσεις για τα δικά µας χιονοδροµικά κέντρα-
το βασικό µου επιχείρηµα είναι ότι πουθενά δεν θα βρείτε χιονο-
δροµικά κέντρα που σε απόσταση µισής ή µιας ώρας το πολύ
έχουν για να επισκεφθείτε ιστορικά µνηµεία ασύλληπτης, απέ-
ραντης σηµασίας, τεραστίας σπουδαιότητας.

Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει -εσείς το ξέρετε πολύ καλύτερα και,
αφού κατάγεστε από εκεί, έχετε και ένα λόγο παραπάνω να είστε
υπερήφανη γι’ αυτό- για έναν που πάει σε ένα χιονοδροµικό κέ-
ντρο, όπως ο Παρνασσός, να µπορεί να επισκεφθεί το Μαντείο
των Δελφών, να µπορεί να επισκεφθεί αυτόν το µοναδικό τόπο,
αυτόν το χώρο, όπου χιλιάδες χρόνια πριν όλη η γνωστή αρχαι-
ότητα προσέφευγε, προκειµένου να πάρει συµβουλές για τον
τρόπο που θα δραστηριοποιηθεί.

Άρα εδώ έχουµε πραγµατικά ένα «ζυµάρι» που, αν το δουλέ-
ψουµε σωστά όλοι µαζί, πιστεύω ότι θα µπορέσουµε να καταστή-
σουµε αυτά τα χιονοδροµικά κέντρα -του Παρνασσού αλλά και
άλλα που έχουµε στην υπόλοιπη χώρα- άκρως ανταγωνιστικά,
που να µπορούν έτσι στην κυριολεξία να ανταγωνιστούν.

Πρέπει δε να προσθέσω ότι στη Ρωσία ευρισκόµενος, όταν
αναφέρθηκα σε χιονοδροµικά κέντρα στην Ελλάδα, ήταν παντε-
λώς άγνωστα στη χώρα αυτή, ενώ οι Ρώσοι από την 1η έως τις
10 Ιανουαρίου είναι όλοι σε διακοπές και είναι όλοι στα χιονο-
δροµικά κέντρα. Φτάνουν µέχρι το Μπάνσκο στη Βουλγαρία και
δεν πάνε παρακάτω. Άρα µιλάµε για έναν εκπληκτικό τόπο που
οφείλουµε να τον αναπτύξουµε.

Η ΕΤΑ, λοιπόν, έκανε πραγµατικά µια εξαιρετική µελέτη. Προ-
ετοίµασε µια µελέτη, η οποία καλύπτει όλο το φάσµα των ανα-
γκαιοτήτων αλλά και των εξαιρετικών προοπτικών που µπορούν
να διαµορφωθούν στην περιοχή. Έχει κάνει µια περιβαλλοντική
µελέτη διαχείρισης που συνάδει, κατ’ αρχάς, απολύτως µε τον
εθνικό δρυµό που θα έχουµε εκεί πέρα. Τι έχει αυτή; Έχει ένα
πρότυπο οικοτουριστικό κέντρο, κάτι που δεν θα βρεις πουθενά
αλλού. Είναι ένα πρότυπο οικοτουριστικό κέντρο που θα έχει ανε-
µογεννήτριες, που θα έχει χώρους συλλογής των υδάτων και
έτσι, αυτός ο χώρος θα έχει µια ενεργειακή αυτάρκεια, κάτι που
δεν είναι εύκολο να βρεις σε άλλες περιοχές.

Δεύτερον, έχει κάνει ένα πρόγραµµα διαχείρισης των αποβλή-
των, που επίσης δεν µπορείς να συναντήσεις και που δείχνει
ακριβώς τον απόλυτο σεβασµό στον εθνικό δρυµό, τον απόλυτο
σεβασµό στο χώρο.

Τρίτον, έχει καταρτίσει προγράµµατα για ολόκληρο το χρόνο
-αναφερθήκατε σε αυτά- προγράµµατα που πραγµατικά, ακόµα
και την περίοδο που ενδεχοµένως δεν θα έχουµε το χιόνι που
απαιτείται προκειµένου να κατέβουν οι χιονοδρόµοι, θα έχουµε
τον περιπατητικό τουρισµό, όπως λέτε, θα έχουµε τον ποδηλα-
τικό, το mountain bike, που µπορεί να αναπτυχθεί παρά πολύ εκεί
πέρα. Θα έχουµε άλλες εναλλακτικές µορφές τουρισµού, θα
έχουµε γαστρονοµικό, θα έχουµε πολιτιστικό µε το Μαντείο των
Δελφών και ό,τι άλλο υπάρχει στο χώρο γύρω.

Συνεπώς, εδώ αναφερόµαστε σε ένα πρόγραµµα ιδιαιτέρως
αισιόδοξο, που είναι ήδη στο δρόµο, προκειµένου να ολοκληρω-
θεί. Πιστεύω ότι µε την ολοκλήρωσή του θα δηµιουργήσει έναν
πυλώνα τουριστικό, µοναδικό για το σύνολο της χώρας, έναν πυ-
λώνα που θα φέρει πολύ κόσµο και που δεν θα βοηθήσει απλώς
την ανάπτυξη της περιοχής, αλλά θα βοηθήσει συνολικώς την
ανάπτυξη της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύ-
κλου και θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1031/28-6-2011
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων των αγροτών της Αχαΐας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χρυσανθακόπουλου θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάν-
νης Δριβελέγκας.

Παρακαλείται ο συνάδελφος Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Αλέξαν-
δρος Χρυσανθακόπουλος επί δίλεπτο να διατυπώσει την επί-
καιρη ερώτησή του.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ευχηθώ στον κύριο Υπουργό «καλή επιτυχία» στο
έργο του, γιατί τώρα µόλις ανέλαβε, αλλά βέβαια έχει µεγάλη
πείρα για τα θέµατα, τα οποία συζητάµε.

Θέλω να πω ότι η αναφορά στους αγρότες της Αχαΐας έχει
έναν ενδεικτικό χαρακτήρα, γι’ αυτό και έχω θέσει αρκετά ερω-
τήµατα, µέσα σε ένα πλαίσιο αρνητικό πάνω στο εισόδηµα των
αγορών, που, δυστυχώς, παίρνουν πλέον, µε το τεράστιο και αδι-
καιολόγητο έλλειµµα του εµπορικού ισοζυγίου για τη χώρα µας
στα αγροτικά προϊόντα, όπου οι εισαγωγές εκτοπίζουν τα δικά
µας προϊόντα. Έχουµε χαρακτηριστικά παραδείγµατα και στην
Αχαΐα, όπου είχαµε θαυµάσιο κρυστάλλι και τώρα έχουµε Αργε-
ντινής στις λαϊκές αγορές, να σκεφτεί κανείς.

Υπάρχει το ζήτηµα ότι οι αυξήσεις του ΦΠΑ πλήττουν ιδιαίτερα
τους αγρότες µε τις αυξήσεις των τιµολογίων της ΔΕΗ, των λι-
πασµάτων και το ζήτηµα της τιµής καταναλωτή σε σχέση µε τις
τιµές παραγωγού, που είναι µεγάλη η ψαλίδα και είναι µεγάλα
θύµατα οι Έλληνες παραγωγοί. 

Εµείς έχουµε συγκεκριµένα προϊόντα στην περιοχή µας -στα-
φίδα, πατάτες, σταφύλι, κρασί, πορτοκάλι, λεµόνι, ελιές, λάδι,
κηπευτικά- και υποφέρουν οι αγρότες που τα παράγουν, δυστυ-
χώς.

Έχουµε, επίσης, την επιβάρυνση των παραγωγών µε τις ταµει-
ακές µηχανές στις λαϊκές αγορές. Έχουµε µεγάλο πρόβληµα
ακόµη στη µεταβίβαση της γης. Ας προσέξουµε εδώ ότι δεν
έχουν οριστεί οι καλλιεργητικές ζώνες, δεν υπάρχει ένας προσ-
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διορισµός από το Υπουργείο και δεν µπορεί να µεταβιβαστεί η
γη, λόγω των πιστοποιητικών υψηλής παραγωγικότητας, που κα-
θυστερούν για µεγάλο χρονικό διάστηµα. Σ’ αυτό θα ήθελα
οπωσδήποτε µια απάντηση.

Στο ζήτηµα, επίσης, που αφορά τη δυτική Αχαΐα, όπου οι αγρό-
τες είναι οι φτωχότεροι σε όλη την Ελλάδα, µαζί µε τους αγρότες
της Ηλείας, εµείς ζητήσαµε να γίνει η επέκταση της διώρυγας
του φράγµατος του Πηνειού και αυτό το γεγονός δεν έχει πραγ-
µατοποιηθεί, έχει καθυστερήσει. Ας σκεφτεί κάποιος ότι οι αγρό-
τες της περιοχής είναι υποχρεωµένοι να κάνουν γεωτρήσεις
διακοσίων πενήντα µέτρων µε τεράστιες ζηµιές, γιατί επαναλαµ-
βάνονται κάθε δύο-τρία τέσσερα χρόνια και κάνουν νέες γεωτρή-
σεις, καθώς οι προηγούµενες αχρηστεύονται.

Θα παρακαλούσα τον κύριο Υπουργό να δοθεί ιδιαίτερη ση-
µασία στο νοµό µας και να λάβω τις απαντήσεις του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, στο λίγο χρόνο µιας επίκαιρης
ερώτησης, θα σας απαντήσω. Το ενδιαφέρον σας για το Νοµό
Αχαΐας σάς έχει κάνει να θέσετε πάρα πολλά ερωτήµατα, τα
οποία περίπου αγγίζουν το θέµα για µια ολοκληρωµένη επερώ-
τηση.

Στα βασικά πράγµατα που είπατε, πράγµατι υπάρχει µείωση
του εισοδήµατος των αγροτών, το οποίο ισχύει πανευρωπαϊκά. 

Σε όλη την Ευρώπη, όλοι οι αγρότες της Ευρώπης έχουν µεί-
ωση του εισοδήµατός τους. Δεν θέλω να πω ότι εµείς είµαστε
ευχαριστηµένοι. Πάντως ο ρυθµός µείωσης του εισοδήµατος της
χώρας είναι πολύ µικρότερος από τις άλλες χώρες. Γι’ αυτό και
λαµβάνονται µέτρα και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και σε
επίπεδο χώρας για τη στήριξη των αγροτών. 

Πέρα από τις ενισχύσεις, εµείς εδώ ως Κυβέρνηση έχουµε θε-
σπίσει και παλαιότερα τον ειδικό φόρο κατανάλωσης και την επι-
στροφή του ΦΠΑ. Όλα αυτά, κύριε συνάδελφε, είναι περίπου 300
εκατοµµύρια ευρώ.

Επίσης, έχουµε ένα θετικό στοιχείο για τον προηγούµενο
χρόνο. Από τον Απρίλιο του 2010 µέχρι τον Απρίλιο του 2011,
έχουν αυξηθεί οι τιµές παραγωγού σε ένα µέσο όρο κατά 14,4%,
ενώ, αντίθετα, οι εκροές, δηλαδή τα κόστη, τα έξοδα, έχουν αυ-
ξηθεί µόνο κατά 7,12%.

Πράγµατι, έχετε απόλυτο δίκιο ότι το µεγάλο πρόβληµα της
χώρας, όσον αφορά το αγροτικό θέµα, είναι το ελλειµµατικό ισο-
ζύγιο. Είναι γεγονός, κύριε συνάδελφε, ότι δεν είναι δυνατόν µία
χώρα σαν την Ελλάδα να έχει τέτοιο τεράστιο έλλειµµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εδώ, όµως, θέλω να σας πω ότι έχει γίνει µία πολύ µεγάλη
πρόοδος. Αρκεί να σας αναφέρω ένα µόνο στοιχείο και όχι όλα
τα προηγούµενα. Το 2009, το έλλειµµά µας ήταν 2.400.000 ευρώ
και από τα στοιχεία που έχουµε για το 2010 είναι 1.800.000 ευρώ.
Υπάρχει µία µείωση του ελλείµµατος κατά 21% και αυτό είναι
πάρα πολύ θετικό στοιχείο. Αυτό δεν οφείλεται τόσο στην κρίση,
ότι δηλαδή δεν έχουµε εισαγωγές, αλλά κυρίως στην αύξηση των
εξαγωγών. Αυτό δείχνει πόσο δυναµικός τοµέας είναι ο γεωργι-
κός τοµέας και πώς µπορεί αυτός ο τοµέας να βγάλει τη χώρα
από την κρίση. Ένα στοιχείο θέλω µόνο να σας πω. Οι εξαγωγές
στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν αυξηθεί κατά 2% και στις Τρίτες
Χώρες κατά 15,5%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέσατε ένα πάρα πολύ σηµαντικό θέµα που απασχολεί όχι
µόνο την Αχαΐα, αλλά όλη τη χώρα. Αυτό είναι ο καθορισµός της
γεωργικής γης υψηλής παραγωγικότητας. 

Κύριε συνάδελφε, όπως είπατε –και σας ευχαριστώ για τα
καλά σας λόγια- είµαι γνώστης των θεµάτων. Σε λίγες µέρες θα
είµαστε στην ευχάριστη θέση να φέρουµε µία τροπολογία που
θα λύσει άπαξ διά παντός το θέµα και µάλιστα θα καλύψει και
όλα τα προηγούµενα ελλείµµατα που υπάρχουν. Αυτό θα γίνει

αφού µέσα σε ένα χρόνο –ήδη έχω υπογράψει το κονδύλιο- κα-
θορίσουµε τις ζώνες γεωργικής γης υψηλής παραγωγικότητας,
ούτως ώστε να είναι αποτυπωµένες, δηλαδή να υπάρχει χάρτης
σε κάθε νοµαρχία και να µη χρειάζεται όλη αυτή η δαιδαλώδης
διαδικασία. Σε κάθε περίπτωση είναι σχεδόν έτοιµη η τροπολο-
γία, µε την οποία θα λύσουµε το θέµα.

Στη δευτερολογία µου, κύριε συνάδελφε –γιατί δεν θέλω να
κάνω κατάχρηση του χρόνου, την οποία έκανα ήδη και ευχαρι-
στώ τον κύριο Πρόεδρο- θα σας απαντήσω ειδικά για τα θέµατα
των υποδοµών στο Νοµό Αχαΐας. Ιδιαίτερα ξέρω ότι σας απα-
σχολεί το θέµα του Πηνειού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ, είναι
η πρώτη φορά που εµφανίζεστε ως Υφυπουργός;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Όχι, κύριε Πρόεδρε, είναι η δεύτερη φορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τότε θα έπρεπε να είµαι
πιο αυστηρός. Όµως, απαντούσατε επί της ουσίας και γι’ αυτό
δεν σας διέκοψα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, είµαι πάρα πολύ λιτός, αλλά
απαντούσα σε µία επίκαιρη ερώτηση …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μία επίκαιρη ερώτηση
µε πολλά ερωτήµατα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων):  ...µε δώδεκα ερωτήµατα που αφορούν όλο
το θέµα της γεωργίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όµως, ήταν ουσιώδη και
τα ερωτήµατα του κ. Χρυσανθακόπουλου, ο οποίος καλείται
τώρα να τα αναπτύξει.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να πω ότι οι προθέσεις σας

είναι πολύ καλές και εµείς στην επιτροπή καταβάλαµε πολλές
προσπάθειες µε εποικοδοµητικές προτάσεις. Νοµίζω ότι η σηµα-
ντικότερη που πρέπει να εξεταστεί είναι αυτή της σύγχρονης ελ-
ληνικής αγοράς ελληνικών προϊόντων. Τα αγροτικά προϊόντα
πρέπει να αποκτήσουν χρηµατιστηριακή τιµή και να καταργη-
θούν οι µεσάζοντες. Μ’ αυτόν τον τρόπο θα έχουµε προγραµµα-
τισµό παραγωγής και εξωστρεφή εξαγωγικό χαρακτήρα.

Ταυτόχρονα, θα εκτοπίσουµε από την αγορά τις παράνοµες
ελληνοποιήσεις που είναι ένα από τα σηµαντικότερα ζητήµατα.
Εµείς στην περιοχή στενάζουµε. Σκεφθείτε τι γίνεται µε τις πα-
τάτες και µε το λεµόνι που έρχεται σε κύβους από την Αργεντινή,
όπως και µια σειρά άλλες µέθοδοι, οι οποίες καταστρέφουν τον
αγροτικό τοµέα. 

Όµως, ακριβώς αυτήν την κάλυψη τιµών παραγωγού-κατανα-
λωτή επιµένουµε να τη λύσουµε δοµικά και θεσµικά και γι’ αυτό
θα επιµείνω και πιστεύω ότι θα προχωρήσουµε σε περαιτέρω
διάλογο. 

Το θέµα της παραγωγικότητας είναι καθοριστικό. Βέβαια, ικα-
νοποιούµαι από το γεγονός ότι θα φέρετε σύντοµα την τροπο-
λογία, προκειµένου να µπορέσουν τουλάχιστον να απαλλαγούν.
Αυτήν τη στιγµή είναι εκατοντάδες αυτοί που αναµένουν να κά-
νουν συµβόλαια µεταβίβασης γης στα παιδιά τους και δεν µπο-
ρούν να κάνουν συµβόλαια ούτε οι γονείς στα παιδιά τους. 

Και έρχοµαι τώρα στο θέµα του παραγωγικού κάµπου της
Αχαΐας και του φράγµατος που έχει ιδιαίτερη σηµασία. Προσέξτε
να δείτε τι γίνεται εκεί. Έχουµε µια περιοχή, η οποία, πριν από
τέσσερα-πέντε χρόνια είχε ξηρασία και το φράγµα δεν ήταν γε-
µάτο. Τα τελευταία δύο χρόνια, το φράγµα του Πηνειού έχει
υπερχείλιση και έχουµε µεγάλες εκροές οι οποίες χύνονται στη
θάλασσα. Και ενώ εδώ και δύο χρόνια µε πολιτική παρέµβαση οι
Ηλείοι απολάµβαναν των υδάτων της Αχαΐας –δεν πρέπει να ξε-
χνάµε και το φράγµα του Λάδωνα κ.λπ., το οποίο είναι γι’ αυτούς-
έλεγαν «όχι, θέλουµε πρώτα να φτιάξετε τα δικά µας δίκτυα».
Παρ’ όλα αυτά, χύνεται τεράστιο ποσό ύδατος στη θάλασσα. 

Θα πρέπει, λοιπόν, γίνει µια αναθεώρηση µελέτης, γιατί είπαµε
έχει σταµατήσει κάποια µελέτη στην ειδική Επιτροπή Περιβάλ-
λοντος. Εγώ θεωρώ ότι θα πρέπει να ξεµπλοκάρετε τη διαδικα-
σία και να υπάρξει µια αναθεώρηση και µια επανεξέταση. Είναι
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δυνατόν να γίνει κάτι τέτοιο, διότι η πραγµατικότητα πιστοποιεί
ότι το νερό χύνεται. Είναι κρίµα και άδικο να µην πηγαίνει σε διώ-
ρυγες. Έχουν γίνει, κύριε Υπουργέ, από παλιά δεσµεύσεις και
απαλλοτριώσεις στην Αχαΐα για να δουν πού θα πάνε τα αυλάκια
για να φτάσει το νερό να ποτίσουν τον παραγωγικό κάµπο. 

Ξέρετε τι τεράστιο κόστος υπάρχει για να γίνει η άντληση του
νερού από τα διακόσια πενήντα µέτρα και η υφαλµύρωση στην
περιοχή. Οι µελέτες των πανεπιστηµίων το αποδεικνύουν. Αυτήν
τη στιγµή έχουµε γεωτρήσεις σε ποσοστό 5%-7% που «χτυπάνε»
σε αλµυρό νερό, το οποίο αντλείται µέσα από τη θάλασσα και
φτάνει στην περιοχή. Είναι τροµερό λάθος να αφήσουµε να κα-
ταστραφεί αυτή η περιοχή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και µια και δεν το είπα και στην πρωτοµιλία µου, θα ήθελα να
επισηµάνω την εξυγίανση την οποία προσδοκούµε όλοι µας στο
συνεταιριστικό κίνηµα. Υπάρχουν τεράστιες υποδοµές στην πε-
ριοχή, έχουν δοθεί χρήµατα του ελληνικού λαού για τυποποιη-
τήρια και εµφιαλωτήρια στο Αίγιο και στην Πάτρα για το λάδι και
για το κρασί. Κι όµως, αυτά δεν λειτουργούν και δεν έχουµε συ-
σκευασία και τυποποίηση των προϊόντων µας για να φτάσουν
στην αγορά και κυρίως να εξαχθούν. 

Σας ευχαριστώ και περιµένω τις απαντήσεις σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε. 
Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να αρχίσω από το τελευταίο θέµα

που θέσατε και αφορά την εξυγίανση των συνεταιριστικών ορ-
γανώσεων. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να πληροφορήσω εσάς και το Σώµα ότι πι-
θανόν και την Τετάρτη να παρουσιάσουµε σε δεύτερη ανάγνωση
το σχέδιο νόµου για τις συνεταιριστικές οργανώσεις, ενώ µέσα
στο µήνα ελπίζουµε –η Βουλή θα το καθορίσει αυτό και η επι-
τροπή- να συζητηθεί και να γίνει νόµος του κράτους το καινούρ-
γιο πλαίσιο λειτουργίας των συνεταιρισµών. 

Σε ό,τι αφορά τα περιουσιακά στοιχεία -τα οποία και εγώ ξέρω
από παλιά και τα οποία είναι ιδιαίτερα υψηλής αξίας- των οργα-
νώσεων της Αχαΐας, βάσει του νοµοθετικού πλαισίου που υπάρ-
χει, το κράτος δεν µπορεί να κάνει καµµία παρέµβαση. Τα
διοικητικά συµβούλια έχουν ρόλο, ενώ τον τελευταίο λόγο έχει
η γενική τους συνέλευση. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα των υποδοµών του Πηνειού-Αλφειού,
πράγµατι, εγώ δεν θέλω να πω ότι δεν έχετε δίκιο, αλλά οι υπη-
ρεσίες διαβεβαιώνουν το αντίθετο. Πρώτον, δηλαδή, η Διεύ-
θυνση Εγγειοβελτιώσεων λέει ότι δεν υπάρχει επάρκεια νερού.
Αυτό λέει η υπηρεσία. Υπάρχουν και ισχυρές ενστάσεις από το
ΥΠΕΚΑ σε ό,τι αφορά τις περιβαλλοντικές µελέτες. 

Σε κάθε περίπτωση, πάντως, το θέµα της µελέτης το έχει ανα-
λάβει η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδος. Εµείς τα χρήµατα που µας
ζητάνε τα έχουµε δώσει, τα δίνουµε και µπορούµε να τα δώ-
σουµε για να ολοκληρωθεί η µελέτη. 

Άρα, λοιπόν, όλα αυτά τα ζητήµατα που βάλατε, µπορείτε να
τα δείτε και εµείς να ενισχύσουµε, αν θέλετε, µε την Περιφέρεια
και µε τις αρµόδιες διευθύνσεις του ΥΠΕΚΑ. Να ολοκληρωθεί δη-
λαδή το θέµα, να δοθεί η έγκριση των περιβαλλοντικών όρων,
για να µπορέσει να ενταχθεί. Χωρίς την έγκριση των περιβαλλο-
ντικών όρων, δεν µπορεί, όπως γνωρίζετε καλά, κύριε συνά-
δελφε, να ενταχθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Δριβελέγκα.
Ενηµερώνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η πέµπτη µε

αριθµό 1033/28-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την φορο-
λόγηση των ελληνικών καταθέσεων στην Ελβετία, δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ δευτέρου κύκλου: 

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1030/28-6-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου
Αποστολάκου προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την εξαί-
ρεση των µικροξενοδόχων από την καταβολή εισφορών προς τον
Οργανισµό Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών (Ο.Α.Ε.Ε).

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γρηγόρη Αποστολάκου θα απα-
ντήσει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γε-
ώργιος Κουτρουµάνης.

Παρακαλείται ο Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Γρηγόριος Αποστολάκος, επί δίλεπτον, να διατυπώσει την επί-
καιρη ερώτησή του.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, στις 2 Μαρτίου του τρέχοντος έτους κατέθεσα
µία έγγραφη ερώτηση προς εσάς και προς το Υπουργείο Τουρι-
σµού, αναφορικά µε την τύχη χιλίων πεντακοσίων τουριστικών
επιχειρήσεων, ξενοδοχειακών µονάδων, δυναµικότητας µέχρι
δέκα κλινών, σε συσχετισµό µε την υποχρέωση που έχουν από
την ασφάλιση στον ΟΑΕΕ.

Πήρα µία απάντηση τότε από εσάς, λοιπόν, η οποία έλεγε ότι
εξετάζεται το θέµα και εφόσον κριθεί σκόπιµο θα το αντιµετωπί-
σετε και µία άλλη έγγραφη απάντηση από το συναρµόδιο Υπουρ-
γείο και µάλιστα, το καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργείο σε ό,τι αφορά
την ανάπτυξη του τουρισµού, µε υπογραφή του µόλις αποχωρή-
σαντος κ. Νικητιάδη, η οποία ούτε λίγο ούτε πολύ –µπορώ να
σας τη δώσω, αν δεν σας την έχει κοινοποιήσει- συνηγορούσε,
εµµέσως πλην σαφώς, στο αίτηµα αυτό, υπό την έννοια ότι οι
ιδιοκτήτες των ενοικιαζοµένων δωµατίων οι οποίοι υπάγονται στη
ρύθµιση αυτή, είτε είναι επιπλωµένα είτε µη επιπλωµένα, στην
ουσία ασκούν οµοειδή επιχείρηση µε τα µικρά ξενοδοχεία.

Περίµενα να δούµε µία νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρ-
νησης. Γνωρίζετε ότι ο συµπαριστάµενος Υφυπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων ο κ. Δριβελέγκας έχει κάνει για το
νοµό του, για τη Χαλκιδική, την αντίστοιχη ερώτηση και έχει τύχει
και της ιδίας απαντήσεως. Εγώ σας λέω ως εκ περισσού ότι για
το νοµό το δικό µου, το Νοµό Λακωνίας, περίπου το 50% των ξε-
νοδοχειακών επιχειρήσεων υπάγονται στη ρύθµιση αυτήν. Ανα-
µένουµε ακόµα και την υλοποίηση, αν θέλετε, µιας δηµόσιας
δέσµευσης δικής σας, η οποία απορρέει από δελτίο Τύπου του
Ξενοδοχειακού Επιµελητηρίου Ελλάδος µε υπογραφή του κ.
Τσακίρη, µε το οποίο είχατε δεσµευτεί ότι βλέπετε ευνοϊκά τη
ρύθµιση αυτή, υπό την έννοια ότι προσανατολίζεστε στην τρο-
ποποίηση του άρθρου 25 παράγραφος 3 του ν. 3846/2010, όπου
εκεί προβλέπεται η δυνατότητα ασφάλισης των µικρών αυτών
ενοικιαζοµένων δωµατίων, των επαγγελµατιών εννοώ, στον ΟΓΑ.
Γιατί να µην γίνει για τα ξενοδοχεία αυτά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εκτιµώ ότι στην κρίσιµη περίοδο την οποία περνάµε θα ήταν
µία επιβαλλόµενη ενέργεια και θα πρέπει να προχωρήσετε σε µία
νοµοθετική ρύθµιση τροποποίησης του άρθρου 25 παράγραφος
5 –από λάθος ανέφερα 3 νωρίτερα- του ν. 3846/2010, για να µπο-
ρέσουν και οι µικροϊδιοκτήτες των ξενοδοχείων δυναµικότητας
µέχρι δέκα κλινών να τύχουν της ιδίας ευεργετικής διάταξης, την
οποία τυγχάνουν και οι υπόλοιποι που έχουν τα ενοικιαζόµενα
δωµάτια, είτε επιπλωµένα είτε µη.

Θα παρακαλέσω να µην µε παραπέµψετε στην παράγραφο 1
του άρθρου 25 του ν. 3846/2010 µε τη γνωστή δυνατότητα που
έχετε σε ό,τι αφορά τα ασφαλιστικά θέµατα, των γνώσεων
εννοώ, διότι αντιλαµβάνεστε ότι αυτή η ρύθµιση δεν µπορεί να
τύχει αναλόγου ρύθµισης και αν θέλετε εξυπηρέτησης του σκο-
πού µε τον οποίο σας ελέγχουν κοινοβουλευτικά σε ό,τι αφορά
τους ξενοδόχους που έχουν µέχρι δέκα δωµάτια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Αποστολάκο. 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, όπως ξέρετε, πάντα δίνω σαφείς απαντή-
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σεις στις ερωτήσεις και αυτό θα επιχειρήσω να κάνω και σήµερα. 
Είναι αλήθεια ότι πολλές µικρές επιχειρήσεις επιβαρύνονται

µε εισφορές, οι οποίες είναι δυσανάλογα µεγάλες σε σχέση µε
τον κύκλο εργασιών που έχουν αυτές οι επιχειρήσεις. Τέτοιες
επιχειρήσεις είναι και τα µικρά ξενοδοχεία, τα οποία λειτουργούν
σε ορισµένες περιπτώσεις λίγους µήνες το χρόνο, αλλά ακόµη
και όλο το χρόνο να λειτουργούν, όταν έχουν πέντε, έξι ή επτά
δωµάτια, ασφαλώς ο κύκλος τους είναι περιορισµένος σε σχέση
µε τα έσοδά τους. 

Σε περιόδους κρίσης -το τονίσατε  και εσείς- όπως είναι σή-
µερα, ασφαλώς, τα προβλήµατα γίνονται µεγαλύτερα και εµείς
είµαστε υποχρεωµένοι να παρακολουθούµε την κατάσταση και
πώς εξελίσσεται και να κάνουµε τις ανάλογες προσαρµογές. 

Όλοι είµαστε υποχρεωµένοι να καταβάλλουµε τις ασφαλιστι-
κές εισφορές, µε βάση το κάθε φορά ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο,
αλλά είµαστε υποχρεωµένοι από την άλλη πλευρά και ως Υπουρ-
γείο Εργασίας και ως πολιτεία να αντιµετωπίζουµε προβλήµατα
που παρουσιάζονται σε διάφορες οµάδες του πληθυσµού, που
είναι ασφαλισµένες στα διάφορα ταµεία, µε όχι πάντοτε ίδιους
όρους. 

Μια τέτοια χαρακτηριστική περίπτωση είναι τα µικρά ξενοδο-
χεία, που έχουν διαφορετικό καθεστώς από εκείνο που έχουν τα
ενοικιαζόµενα δωµάτια, όπου εκεί βλέπουµε ότι οι ιδιοκτήτες µι-
κρών µονάδων µε δωµάτια για ασφάλιση παραπέµπονται στον
ΟΓΑ, ενώ αντίθετα για τα µικρά ξενοδοχεία η ασφάλιση είναι
υποχρεωτική στον ΟΑΕΕ. 

Το πρόβληµα, βέβαια, δηµιουργήθηκε µε το ν. 3655/2008, όταν
αυτά τα µικρά ξενοδοχεία µεταφέρθηκαν αυτούσια στον ΟΑΕΕ,
γιατί ήταν στην αρµοδιότητα του Ταµείου Πρόνοιας Ξενοδόχων.
Δεν έγινε διάκριση σε µικρά και µεγάλα. Όποια από τα ξενοδο-
χεία αυτά ήταν στο συγκεκριµένο ταµείο υπήχθησαν στον ΟΑΕΕ
από το µεθεπόµενο µήνα της ψήφισης του συγκεκριµένου νόµου.
Δηµιουργήθηκαν προβλήµατα τα οποία τα ξέρουµε. Είναι αυτά
που είπατε και εσείς. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, µελετάµε το θέµα και θα έχουµε ρύθµιση τις
επόµενες εβδοµάδες. Θα είναι στο νοµοσχέδιο που γίνεται για
τον ΟΓΑ και τον ΟΑΕΕ. Εκεί γίνεται µία νέα οριοθέτηση της
ασφαλιστικής ύλης του κάθε ταµείου και τα µικρά ξενοδοχεία θα
αντιµετωπιστούν µε τον ίδιο τρόπο, όπως αντιµετωπίζονται σή-
µερα τα δωµάτια. 

Βέβαια, εδώ υπάρχει το ερώτηµα αν θα υπαχθούν στον ΟΓΑ ή
αν θα υπαχθούν σε ειδική κατηγορία του ΟΑΕΕ, µε χαµηλότερες
δηλαδή εισφορές απ’ ό,τι καταβάλλονται σήµερα. Όµως, αυτό
είναι κάτι που τις επόµενες ηµέρες θα είµαστε έτοιµοι να το ανα-
κοινώσουµε, βλέποντας και τη µελέτη που γίνεται και γι’  αυτές
τις  µονάδες, αλλά και για άλλες επαγγελµατικές µονάδες, οι
οποίες δραστηριοποιούνται, κυρίως, σε περιοχές κάτω των δύο
χιλιάδων κατοίκων. 

Πάντως, ακόµη και µε την ειδική κατηγορία, θα είναι πολύ µι-
κρότερη η ασφαλιστική εισφορά. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υπου-

ργέ. 
Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµο-

κρατίας κ. Γρηγόριος Αποστολάκος να πάρει το λόγο. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε  Υπουργέ, ενώ ήµουν

έτοιµος να πω «Μπράβο σας!», διότι προχωρείτε στη ρύθµιση,
µου το χαλάσατε στο τέλος, κρατώντας µία επιφύλαξη. 

Το ζητούµενο δεν είναι να πληρώνουν λιγότερο, εξετάζοντας
άλλες ασφαλιστικές δυνατότητες. Καλά το πήγατε. Καλά το πε-
ριγράψατε. Διαβάζοντας προσεκτικά τη διάταξη του άρθρου 25,
παράγραφος 5 του νόµου, δεν ασφαλίζονται στον ΟΓΑ ούτε καν
αυτοί που είναι στον άλλο ασφαλιστικό οργανισµό. Άρα είναι  κα-
λυµµένη αυτή η περίπτωση. 

Γιατί, λοιπόν, να µην έχουµε  την ισονοµία και την ισοπολιτεία
στη ρύθµιση οµοειδών πραγµάτων;  Όποια δουλειά κάνει το
µικρό ξενοδοχείο των δέκα κλινών, την κάνουν και τα ενοικιαζό-
µενα δωµάτια, είτε είναι επιπλωµένα όπως σας είπα είτε µη επι-
πλωµένα.  

Η επίκληση της  συγκυρίας, την οποία ανέφερα νωρίτερα, επι-
τάσσει την ευθύνη περισσότερο τη δική σας και τη δική µου  σε

ό,τι αφορά την υποστήριξη σωστών λύσεων. Υπό ποία έννοια; Ξέ-
ρετε τι θα συµβεί αυτήν τη στιγµή, εάν δεν το κάνετε αυτό; 

Δεν προσπαθούν να αποφύγουν την ασφαλιστική εισφορά οι
άνθρωποι αυτοί. Προσπαθούν να υπαχθούν -είναι επιχειρήσεις
κυρίως του γεωργικού τοµέα και είναι ένα συµπληρωµατικό ει-
σόδηµα η άσκηση ξενοδοχειακής δραστηριότητας- στον ΟΓΑ
επειδή είναι απόλυτα συµβατό µε τη δουλειά την οποία κάνουν.
Τι εννοώ; Υπάρχει σοβαρός κίνδυνος να φύγουν όλοι από την κα-
τηγορία του µικρού ξενοδοχείου -µε ό,τι δυσµενή συνέπεια έχει
αυτό για την περίοδο των υπηρεσιών- για τις τιµές και να υπα-
χθούν στην κατηγορία των ενοικιαζοµένων δωµατίων.

Εκτιµάτε εσείς ως Υπουργός, αλλά και το συναρµόδιο Υπουρ-
γείο, ότι αυτό εξυπηρετεί και τη λογική της αναβάθµισης της ποι-
ότητας των τουριστικών υπηρεσιών σε µια τόσο κρίσιµη περίοδο,
όπου περιµένουµε από την ενεργοποίηση των τουριστικών πα-
ραγόντων, περισσότερα έσοδα για τη χώρα µας; Αυτό δεν θα
πρέπει να το σκεφτεί το Υπουργείο σας; Δεν θα πρέπει ακόµη να
σκεφτεί τη σύµφωνη γνώµη των ξενοδοχειακών επιµελητηρίων
όλης της Ελλάδας; Δεν µιλάµε για δύο, τρεις, πέντε επιχειρήσεις.
Μιλάµε για χίλιες πεντακόσιες επιχειρήσεις, από τον Έβρο µέχρι
την Κρήτη και από τη Λακωνία µέχρι την Ήπειρο. Το ίδιο λέει και
ο κ. Δένδιας, που είναι από τουριστική περιοχή.

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτό είναι απόλυτα εναρµονισµένο και µε
το κράτος-δικαίου που οφείλει να υπηρετεί η Κυβέρνηση και µε
την έννοια της προστασίας των ασφαλιστικών εισφορών, που θα
πρέπει να επιδιώκετε να είναι απολύτως ενεργοποιηµένη όσον
αφορά τις υποχρεώσεις των πολιτών, αλλά και µε την εθνική οι-
κονοµία. Δεν βλέπω να επέρχεται καµµία δυσκολία. Έχετε τη
σύµφωνη γνώµη όλων µας, από τους συναδέλφους Βουλευτές
όλων των πτερύγων µέχρι τα ξενοδοχειακά επιµελητήρια. Νοµίζω
ότι είναι µια πολύ καλή ευκαιρία να το προχωρήσετε για να έχετε
και τα σχετικά εύσηµα του συνόλου των Ελλήνων Βουλευτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Απο-
στολάκο.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι αλήθεια ότι υπάρχει πρόβληµα σε πολλές επιχειρήσεις -
όπως σ’ αυτές που αναφέρθηκε ο κύριος συνάδελφος- για να κα-
ταβάλουν τις εισφορές που αντιστοιχούν στον ΟΑΕΕ. Από την
άλλη όµως, αυτή η κρίση έχει σηµαντικές συνέπειες και για τα
ταµεία. Η εισπραξιµότητα των ταµείων είναι µειωµένη λόγω της
ύφεσης και η ανεργία και η µείωση των αποδοχών δηµιουργούν
απώλειες εσόδων στα ασφαλιστικά ταµεία.

Νοµίζω θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι κυρίαρχος στόχος είναι
να διατηρήσουµε την οικονοµική ισορροπία στα ασφαλιστικά τα-
µεία, έτσι ώστε να µπορούµε να δώσουµε συντάξεις και άλλες
παροχές, χωρίς κανένα πρόβληµα. Αυτό είναι το πρώτο µέληµα
και νοµίζω υποχρέωση όλων µας.

Η διαφορά ανάµεσα στον ΟΓΑ και στον ΟΑΕΕ είναι πολύ µε-
γάλη. Ξέρετε πολύ καλά ότι ο πρώτος νόµος ψηφίστηκε το 2002,
ο δεύτερος νόµος ψηφίστηκε το 2003 και στη συνέχεια έχουν
ψηφιστεί τρεις, τέσσερις νόµοι µε τους οποίους ρυθµίζονται θέ-
µατα ασφαλιστικά για µικρές επιχειρήσεις και για επιχειρήσεις
που δραστηριοποιούνται σε πόλεις και χωριά κάτω των δύο χι-
λιάδων κατοίκων. 

Τα δύο τελευταία χρόνια έχω δεχθεί πολλές ερωτήσεις για να
έχουµε µία διαφορετική µεταχείριση στις µικρές επιχειρήσεις. Το
έχουµε κάνει σε µεγάλο βαθµό. Όµως, αυτά πρέπει να εξετάζο-
νται µε απόλυτη προσοχή έτσι ώστε να µην έχουµε πρόβληµα
στον ΟΑΕΕ –που είναι το µεγάλο ταµείο- και στον ΟΓΑ. Δηλαδή
αυτά δεν γίνονται εκ του προχείρου.

Αυτές τις µέρες συζητείται στην επιτροπή νοµοσχέδιο που
αφορά το ΣΕΠΕ και περιλαµβάνει και ασφαλιστικές ρυθµίσεις.
Θα µπορούσαµε να έχουµε φέρει µια τέτοια ρύθµιση, όµως θα
ήταν αποσπασµατική. Χρειάζεται να δούµε συνολικά το θέµα των
επιχειρήσεων, που αναφέρατε.

Υπάρχουν επιχειρήσεις που λειτουργούν όλο το χρόνο και
µπορεί να έχουν οκτώ ή δέκα δωµάτια, αλλά να έχουν εντελώς
διαφορετικό οικονοµικό µέγεθος από εκείνες τις επιχειρήσεις
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που µπορεί να έχουν και δέκα δωµάτια, αλλά να λειτουργούν
µόνο τέσσερις µήνες το χρόνο.

Εποµένως, θα κοιτάξουµε το θέµα σε βάθος. Θα δούµε ποιες
άλλες επιχειρήσεις είναι στην ίδια κατηγορία για να µπορέσουµε
να φέρουµε µια ρύθµιση που να µπορεί να εφαρµοστεί. Αυτό θα
κάνουµε σε επόµενο νοµοσχέδιο που θα έλθει σε ενάµιση µήνα
περίπου. Έτσι έχουµε υπολογίσει από τώρα. Θα ρυθµίζεται κατά
τρόπο δίκαιο αυτό που σήµερα έχει ένα διαφορετικό καθεστώς
για τα ενοικιαζόµενα και για τις ξενοδοχειακές µονάδες. 

Στόχος µας είναι να έχουν χαµηλότερες εισφορές. Βέβαια,
µου λέτε ότι δεν είναι ότι θέλουν να αποφύγουν τις εισφορές.
Όταν κάποιος θέλει να φύγει από τον ΟΑΕΕ, θέλει να φύγει γιατί
απλούστατα πληρώνει 4.000 το χρόνο και στον ΟΓΑ πληρώνει
450. Είναι προφανές. Αλλά, από την άλλη πλευρά θα λάβετε υπ’
όψιν σας ότι έχουµε µία απώλεια πόρων για τον ΟΑΕΕ.

Πρέπει, λοιπόν, να δούµε πώς αντισταθµίζεται αυτό. Σε κάθε
περίπτωση –επαναλαµβάνω- στο επόµενο νοµοσχέδιο θα υπάρ-
χει ρύθµιση για τις µικρές ξενοδοχειακές µονάδες σε µία κατεύ-

θυνση µείωσης του ασφαλιστικού κόστους.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Υπου-

ργό κ. Κουτρουµάνη.
Η τρίτη µε αριθµό 1028/28-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση του Οργανι-
σµού Λιµένος Θεσσαλονίκης, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 1032/28-6-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κων-
σταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το διδακτικό προσω-
πικό στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εισερχόµεθα στην ηµε-
ρήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 51/31/30-5-2011 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας των κ.κ. Κωνσταντί-
νου Τζαβάρα, Γρηγορίου Αποστολάκου, Δηµητρίου Τσουµάνη,
Ευρυπίδη Στυλιανίδη, Μαργαρίτη Τζίµα, Ιωάννη Ιωαννίδη, Σάββα
Αναστασιάδη, Ευαγγέλου Μεϊµαράκη, Μιλτιάδη Βαρβιτσιώτη,
Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη, Γεωργίου Βαγιωνά, Γεωργίου Βλά-
χου, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, Αναστασίου Καρυπίδη και Ευ-
σταθίου Κωνσταντινίδη, προς τους Υπουργούς Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και Επικρα-
τείας σχετικά µε την καταγραφή στον διαδικτυακό τόπο «Ανοιχτή
Διακυβέρνηση» των Ποντιακών, Αρβανίτικων και Βλάχικων ως
ξένων γλωσσών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρό-
εδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ο Γραµµατέας της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Βορίδης Μαυρουδής
ενηµερώνει ότι κατά τη συζήτηση της παρούσας επερώτησης
ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Κυ-
ριάκος Βελόπουλος.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµο-
κρατίας, κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας για δέκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Είναι γεγονός ότι στον διαδικτυακό τόπο, opengov.gr, εκεί δη-
λαδή, όπου εκδηλώθηκε η κυβερνητική πρωτοβουλία για εκσυγ-
χρονισµό µε καινούργιες µεθόδους του έργου της διακυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ, είδαµε κάποια συγκεκριµένη χρονική
στιγµή να είναι αναρτηµένη µία φόρµα υποβολής ενδιαφέροντος
για την κάλυψη θέσεων γενικών, ειδικών γραµµατέων και άλλων
στελεχών της Δηµόσιας Διοίκησης στην οποία όσον αφορά τα
προσόντα της γλωσσικής επάρκειας των ενδιαφεροµένων,
υπήρχε η εξής κατηγοριοποίηση: Από τη µία µεριά υπήρχε η
στήλη µητρική γλώσσα και από την άλλη µεριά υπήρχε η στήλη
ξένες γλώσσες.

Αυτό που ιδιαιτέρως µας έκανε να ξεκινήσουµε αυτή την κί-
νηση του κοινοβουλευτικού ελέγχου, υποβάλλοντας τη συγκε-
κριµένη επερώτηση, είναι το γεγονός ότι κατά το Πρωθυπου-
ργικό Γραφείο και την αρµόδια υπηρεσία, η οποία κάλυπτε τη
συγκεκριµένη υπόθεση, θεωρούνται ξένες γλώσσες τα ποντιακά,
τα βλάχικα και τα αρβανίτικα.

Κύριε Υπουργέ, δεν θέλω να πω κάτι παραπάνω από αυτό που
λέει ο Εµίλ Μπενβενίστ, ένας από τους µεγαλύτερους εθνογλωσ-
σολόγους του προηγούµενου αιώνα, ο οποίος ειδικά για τα θέ-
µατα που συνδέονται και συνδέουν την εθνική συνείδηση µε τη
γλώσσα, είναι αφοριστικός, λέγοντας ότι µέσα και µέσω της
γλώσσας καθορίζονται αµοιβαίως οι σχέσεις του ατόµου µε την
κοινωνία. Δηλαδή, η γλώσσα δεν είναι τίποτα άλλο παρά ο συµ-
βολικός δεσµός που δίνει το δικαίωµα σε ένα άτοµο, να υπάρχει
µέσα σε µία κοινωνία. 

Και βέβαια είναι εξόχως σπουδαίο το να αναγνωρίζεται ως οµι-
λών ξένη γλώσσα ο Έλληνας που είναι βλαχόφωνος ή είναι αρ-
βανίτης ή έχει την καταγωγή του από τον Πόντο. Αντιλαµβάνεστε
ότι σε αυτήν ακριβώς τη συγκεκριµένη φόρµα µπορούσε οποτε-
δήποτε να οικοδοµηθεί µία τέτοια επιχειρηµατολογία, ώστε να
θεωρείται ως µειονοτικό άτοµο ο αρβανίτης, ο βλάχος ή ο πό-
ντιος Έλλην. 

Είναι πράγµατι κάτι το όποιο µας έκανε να αντιδράσουµε µε
το συγκεκριµένο τρόπο, µε τον τρόπο δηλαδή του να ελέγξουµε
την Κυβέρνηση για το ότι αυτού του είδους οι πράξεις, αυτού
του είδους οι ενέργειες, δηµιουργούν µεγαλύτερα προβλήµατα
εκεί όπου δεν υπάρχει λόγος να υπάρχουν. 

Τι αξία έχει σε µία τέτοια διαδικασία ανοιχτής Κυβέρνησης, να
κατηγοριοποιείται κατά αυτόν τον απαράδεκτο τρόπο η γλωσσο-
µάθεια των ενδιαφεροµένων να καταλάβουν θέση στη Δηµόσια
Διοίκηση;

Βέβαια, κύριε Υπουργέ, πιστέψτε µε, ποτέ δεν θα µπορούσε
να διανοηθεί Έλλην Βουλευτής ότι µία Κυβέρνηση θα µπορούσε

να πέσει σε ένα τέτοιο ολίσθηµα. Και ποτέ βεβαίως δεν χωράει
στο µυαλό του οποιουδήποτε Έλληνα αντιπροσώπου του λαού
στο Κοινοβούλιο, ότι µπορεί κάποιος να θεωρήσει αλλοδαπό
έναν αρβανίτη ή έναν πόντιο ή ένα βλάχο Έλληνα. Θα µου πείτε
τότε: Γιατί κάνατε αυτή τη συγκεκριµένη ενέργεια; Γιατί ακριβώς
δεν θέλουµε να παραµένει η παραµικρή αµφιβολία ότι αυτό που
είναι ελληνικό, αυτό που πραγµατικά µεταφέρεται από τους αι-
ώνες και ανά τους αιώνες µε όχηµα την ελληνική γλώσσα, είναι
κάτι για το οποίο οι σηµερινοί Έλληνες θα πρέπει και να έχουν
επίγνωση αλλά να είναι και ιδιαιτέρως προσεκτικοί όσον αφορά
εκδηλώσεις της κρατικής αυθεντίας. Γιατί υπάρχουν ανά την
υφήλιο και δραστηριοποιούνται οργανώσεις µη κυβερνητικές, οι
οποίες µπορούν από αυτού του είδους τις απροσεξίες –έτσι
θέλω να πιστεύω- να αντλούν επιχειρήµατα τα οποία µπορούν να
δηµιουργήσουν πολλά προβλήµατα στο εσωτερικό αυτής της
χώρας.

Όµως, όσο περνάει ο καιρός –και θα µου επιτρέψετε να το πω-
µέσα µου φωλιάζει µία αµφιβολία. Γιατί εκτός από αυτό το συ-
γκεκριµένο φαινόµενο -που ουσιαστικά εάν το ερευνήσει κάποιος
µε τα στοιχεία που ανέφερα, δηµιουργεί την υποψία ότι επιχει-
ρείται µία αποσύνθεση της εθνικής εικόνας της Ελλάδας- σ’
αυτήν ακριβώς την περίπτωση µπορεί να προσθέσει κάποιος -και
όχι βέβαια υποχρεωτικά κακόπιστος- όλη αυτήν την επιχειρού-
µενη εδώ και είκοσι µήνες τώρα φιλολογία σχετικά µε το ότι η
Ελλάδα σε αυτήν την κρίσιµη φάση που περνάει, της ένδειας της
οικονοµικής ή της πιστωτικής, έχει καταστεί κράτος µειωµένης
εθνικής κυριαρχίας. 

Και εδώ πράγµατι έρχεται και επανέρχεται µε δηλώσεις η Κυ-
βέρνηση, µε δηλώσεις Υπουργών της -και µάλιστα σήµερα, χθες,
προχθές- που έφτασαν µέχρι του σηµείου ο Ζαν Κλόντ Γιούνκερ,
ο Πρόεδρος του Eurogroup, να πει δηµοσίως σε συνέντευξή του
στο γερµανικό περιοδικό «FOCUS», ότι οι Έλληνες θα υποστούν
πολύ σηµαντικό περιορισµό της εθνικής τους κυριαρχίας, εξαι-
τίας αυτής της χρηµατοπιστωτικής περιπέτειας την οποία βιώ-
νουµε. 

Ερωτώ εγώ. Είναι δυνατόν να συνδέονται δυο ασύνδετα πράγ-
µατα; Είναι δυνατόν να επιτρέπουµε στον οποιονδήποτε να κάνει
λόγο ότι ξαφνικά η Ελλάδα είναι κράτος µειωµένης εθνικής κυ-
ριαρχίας επειδή δεν παρουσιάζει, όσον αφορά στην δηµοσιονο-
µική εικόνα ή την πιστωτική του αξιοπιστία, εκείνα τα στοιχεία τα
οποία ενδεχοµένως θα πρόδιδαν µια πιο εύρωστη, µια πιο εύτα-
κτη οικονοµική κατάσταση; Και στο κάτω- κάτω τι λιγότερο ή τι
περισσότερο έχει να παρουσιάσει η Ελλάδα σε σύγκριση µε την
Πορτογαλία, σε σύγκριση µε την Ιρλανδία, σε σύγκριση -άλλες
εποχές- µε το Ηνωµένο Βασίλειο και την Αυστρία, σε σύγκριση
µε τις χώρες της Λατινικής Αµερικής. Αυτές οι χώρες εξαιτίας
αυτής της οικονοµικής τους δοκιµασίας έπαψαν ποτέ να είναι αυ-
θύπαρκτα εθνικά κράτη; Να είναι µέλη του οργανισµού Ηνωµέ-
νων Εθνών; Είναι δεδοµένο, τουλάχιστον µε βάση το διεθνές
δίκαιο, ότι η ιδιότητα της εθνικής κυριαρχίας όχι απλώς είναι εγ-
γενής και σύµφυτη µε την ύπαρξη και τη λειτουργία ενός ανε-
ξάρτητου κράτους -µέλους του ΟΗΕ αλλά αποτελεί µια
αδιαπραγµάτευτη καταστατική συνθήκη που από τη στιγµή που
ένα κράτος διαθέτει σύνταγµα και είναι µια ολοκληρωµένη πολι-
τεία κανένας δε δικαιούται να κάνει λόγο για µειωµένη εθνική κυ-
ριαρχία. Και είµαστε εµείς πρώτοι, οι Υπουργοί της Κυβέρνησης
και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός από τον Δεκέµβριο του 2009 που
κάνουµε λόγο για το ότι ξαφνικά η Ελλάδα έχει απολέσει τµήµα
της εθνικής της κυριαρχίας. 

Θα πρέπει επιτέλους από του Βήµατος αυτού να επισηµάνω
ότι στο Σύνταγµά µας  πράγµατι υπάρχει η διάταξη του άρθρου
28, παράγραφος 3 όπου είναι δυνατή και προβλέπεται περιορι-
σµός της εθνικής κυριαρχίας, η οποία γίνεται ελεύθερα από την
κρατική οντότητα της Ελλάδας. Βέβαια γίνεται υπό τον όρο της
ισότητας και της αβεβαιότητας καθώς σε καµµία περίπτωση δεν
µπορεί να επηρεάζει και να µειώνει αρχές όπως είναι η λειτουρ-
γία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, όπως είναι ο σεβασµός των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και των δικαιωµάτων που έχουν σχέση
µε τις αρχές του κράτους δικαίου και του κοινωνικού κράτους δι-
καίου. 

Θεωρώ ότι είναι εντελώς ατυχείς οι χειρισµοί  της Κυβέρνησης
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πάνω σ’ αυτά τα ζητήµατα και θεωρώ επιβεβληµένο ότι τουλάχι-
στον όσο είναι ώρα ακόµα πρέπει να ανασκευαστούν µε δηλώ-
σεις στο ανώτατο δυνατό επίπεδο. 

Θεωρώ λοιπόν, αυτονόητη υποχρέωσή σας ότι αυτά τα πράγ-
µατα θα πρέπει επιτέλους να πάψουν να σέρνονται είτε σε εσω-
τερικό επίπεδο είτε σε επίπεδο επαφών που έχει ο Πρωθυ-
πουργός ή οι Υπουργοί µε τα στελέχη των θεσµών της Ευρω-
παϊκή Ένωση 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε το Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Τζαβάρα.

Παρακαλείται ο κ. Γρηγόρης Αποστολάκος, Βουλευτής Λακω-
νίας Νέας Δηµοκρατίας να πάρει το λόγο για πέντε λεπτά. 

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, στις 22 Μαΐου του τρέχοντος έτους γιορτάζαµε
την ηµέρα γενοκτονίας των Ποντίων. Εκείνη την ηµέρα λοιπόν σε
όλες τις πρωτεύουσες των νοµών της χώρας ετελούντο δοξολο-
γίες και είχαµε πανηγυρικούς. 

Συµµετέχοντας, λοιπόν, στην αντίστοιχη γιορτή στην ιδιαίτερη
πατρίδα µου στη Λακωνία και ειδικότερα στην Σπάρτη, άκουσα
τον οµιλητή ο οποίος είχε οριστεί από την Περιφέρεια Πελοπον-
νήσου, που έχει τη σχετική αρµοδιότητα, τον επώνυµο πολίτη της
Λακωνίας το γιατρό κ. Λουκάκο, να ισχυρίζεται δηµόσια ότι την
ηµέρα που εµείς γιορτάζαµε τη γενοκτονία των Ποντίων, αξιότιµε
κύριε Υφυπουργέ, την ίδια µέρα στην ιστοσελίδα του Πρωθυ-
πουργού της Ελλάδος υπήρχε καταχώρηση ότι τα ποντιακά θε-
ωρούνται ξένη γλώσσα. Αντιλαµβάνεστε τι σοκ δοκιµάσαµε. 

Την επόµενη µέρα το πρωί έσπευσα και κατέθεσα µια έγγραφη
ερώτηση. Πήρα µια απάντηση την οποία θα αναφέρω στο Σώµα. 

Εν συνεχεία της απαντήσεως, οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας πήραν την πρωτοβουλία και έκαναν αυτήν την επίκαιρη
ερώτηση, στην οποία περιµένουµε τις απαντήσεις από την Κυ-
βέρνηση. 

Ξέρετε ότι σας τιµώ προσωπικά, όµως εκτιµώ ότι η εκπροσώ-
πηση της Κυβέρνησης σε επίπεδο Υφυπουργού, που δεν έχει να
κάνει µε τις δικές σας ικανότητες, υποβαθµίζει το θέµα. Είναι µεί-
ζον το θέµα, κύριε Υφυπουργέ. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός της
χώρας όφειλε να δώσει εξηγήσεις. 

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι µου απήντησε ο
προκάτοχός σας, ο κ. Ντόλιος, στην ερώτηση την οποία έκανα
και η οποία ήταν, σχεδόν, πανοµοιότυπη µε την επίκαιρη ερώ-
τηση. 

Πρώτον, ότι χρησιµοποιήθηκε ο κατάλογος γλωσσών και δια-
λέκτων που παραθέτει η ελεύθερη εγκυκλοπαίδεια «WIKIPEDIA».
Το γράφει µέσα το έγγραφο. Θα το καταθέσω τώρα. Προφανώς,
θέλετε την απάντηση και εσείς.

Δεύτερον και σηµαντικότερο -ακούστε, αν είναι δυνατόν κανείς
να το πιστέψει αυτό το πράγµα- ότι η διατύπωση επισήµων θέ-
σεων της ελληνικής πολιτείας στο ζήτηµα των γλωσσικών µειο-
νοτήτων -αυτά που ανέφερε νωρίτερα ο κ. Τζαβάρας- εκφεύγει
του ζητήµατος λειτουργίας του opengov.gr. 

Δηλαδή, τι συµβαίνει αυτήν τη στιγµή; Το opengov είναι µια
ανεξάρτητη λειτουργία από την έννοµη λειτουργία του ελληνικού
δηµοσίου; Αυτό προσπαθείτε να µας πείτε;

Να σας θυµίσω ποιοι είναι οι όροι χρήσεως του opengov σύµ-
φωνα µε την επίσηµη ανακοίνωση στο γραφείο του κυρίου Πρω-
θυπουργού; Η χρήση αυτή οφείλει να δίνει στοιχεία αληθή και
ακριβή.

Είναι αληθή και ακριβή τα στοιχεία αυτά τα οποία καταχώρησε
µέσα και έσπευσε την εποµένη της ερώτησης να τα αποσύρει ως
πλήρη απόδειξη της ενοχής, της απρονοησίας ή της έλλειψης
προσοχής; Ό,τι και να διαλέξεις είναι επιλήψιµο για να απαλει-
φθούν αυτά τα ανακριβή και ψεύτικα στοιχεία.

Το δεύτερο που αναφέρει µέσα το πολιτικό γραφείο του κυ-
ρίου Πρωθυπουργού της Ελλάδος είναι ότι η χρήση του διαδι-
κτυακού τόπου διέπεται από το Εθνικό Δίκαιο, το Κοινοτικό
Δίκαιο και τις διεθνείς συµβάσεις. 

Δηλαδή, τι συµβαίνει αυτήν τη στιγµή; Το µεν γραφείο του
Πρωθυπουργού, λέει ότι υπαγόµεθα στις έννοµες ρυθµίσεις που
λέει το ελληνικό σύνταγµα και οι νόµοι και από την άλλη µεριά

έρχεται ο αρµόδιος Υφυπουργός, για να ρίξει στάχτη στα µάτια
µας και λέει: «Ξέρετε κάτι; Οι επίσηµες θέσεις της ελληνικής πο-
λιτείας σ’ ό,τι αφορά τα θέµατα των µειονοτήτων και των γλωσ-
σών δεν υπάγονται σε καµµία ρύθµιση, είναι ανεξάρτητες.»
Κάποιος λέει ψέµατα εν πάση περιπτώσει. Προσπαθεί να καλύψει
τα ακάλυπτα.

Θα προχωρήσω λίγο περισσότερο, λέγοντάς σας κάτι άλλο.
Ήταν ατυχές το επιχείρηµα, το οποίο αναγράψατε για την
«WIKIPEDIA».  Η «WIKIPEDIA» -δεν ξέρω πως προφέρεται επα-
κριβώς- αν για κάτι χαρακτηρίζεται είναι για την έλλειψη αξιοπι-
στίας της, διότι υιοθετεί όχι τις τεκµηριωµένες απόψεις, αλλά τις
δηµοφιλείς απόψεις. Εποπτεύεται από το Ίδρυµα «WIKIMEDIA»,
που εδρεύει στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. Είναι ένα
ίδρυµα. Κανείς δεν γνωρίζει ποιοι είναι οι χορηγοί και οι δωρητές
λειτουργίας αυτού του ιδρύµατος και έρχεται η ελληνική πολιτεία
και λέει: «Ξέρεις κάτι αβασάνιστα, χωρίς έλεγχο για τέτοια κρί-
σιµης σηµασίας ζητήµατα εθνικά πήρα από εκεί την κατάσταση
των Ποντιακών και τα έκανα ξένη γλώσσα, τα Βλάχικα τα έκανα
ξένη γλώσσα και τα Αρβανίτικα -ούτε καν τα Αλβανικά- τα έκανα
ξένη γλώσσα.».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε, εγώ νοµίζω ότι αυτήν τη στιγµή παραβιάζεται
-για να επικαλεστώ µια δεύτερη συνταγµατική αρχή και τελειώνω
κύριε Πρόεδρε, από αυτήν που ανέφερε ο κ. Τζαβάρας- το
άρθρο 120, παράγραφος 2 του Συντάγµατος που λέει συγκεκρι-
µένα ότι υπάρχει θεµελιώδης υποχρέωση όλων των Ελλήνων να
σέβονται το Σύνταγµα και τους νόµους και να αφοσιώνονται στην
πατρίδα. Είναι εκτεθειµένος ο Πρωθυπουργός της χώρας, κύριε
Υφυπουργέ. Είναι εκτεθειµένος ανεπανόρθωτα. 

Τιµωρήθηκαν αυτοί; Ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι τα κατέγραψαν;
Ποιος τους έλεγξε; Τι ιδιότητα φέρουν; Πρέπει να δοθούν εξη-
γήσεις από το Βήµα της Βουλής σήµερα. Αν δεν µπορέσετε σή-
µερα εσείς, να επανέλθουµε. 

Κοντολογίς, θα κλείσω µε το εξής: Κάποιος θυµόσοφος συ-
µπατριώτης µου χθες -είναι από ένα µικρό χωριό της Λακωνίας,
που λέγεται Άγιοι Ανάργυροι- όταν του έλεγα τι θα συζητήσουµε
σήµερα στη Βουλή, ξέρετε τι µου είπε; Μου είπε: «Τελικά οι ανί-
κανοι, είναι ικανοί για όλα.» 

Φροντίστε να µην επιβεβαιώσετε αυτήν τη λαϊκή θυµοσοφία.
Χρησιµοποιώ οξείς τόνους γιατί ξέρετε κάτι τελικά; Δεν µπορεί
κανείς σας και κυρίως το γραφείο του Πρωθυπουργού της Ελ-
λάδος, να παίζει µε θέµατα υψίστης εθνικής και κοινωνικής ση-
µασίας. Φτάνει πια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

Αποστολάκο. 
Παρακαλείται ο Βουλευτής Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Γεώργιος Βλάχος να λάβει το λόγο για πέντε λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σε αυτές τις δύσκολες

ώρες που περνάει η πατρίδα µας, σε µια δύσκολη εποχή λόγω
των οικονοµικών συνθηκών που έχουν δηµιουργηθεί στη χώρα
µας, καλείται να αντιµετωπίσει και ένα µεγάλο πρόβληµα, που
είναι η αλλοίωση των πολιτιστικών και πολιτισµικών χαρακτηρι-
στικών της. Το πρόβληµα δε, είναι ιδιαίτερα έντονο, όπως άλλω-
στε γνωρίζετε όλοι, στην πρωτεύουσα από την αθρόα και χωρίς
έλεγχο άφιξη παράνοµων µεταναστών. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Μέσα σε όλα αυτά, το επίσηµο κράτος, το γραφείο του Έλ-
ληνα Πρωθυπουργού έρχεται να δώσει βάσιµα επιχειρήµατα
κατά τη γνώµη µας µε τον πιο επίσηµο τρόπο σε εκείνους που
προσπαθούν να βρουν έστω και τη µικρότερη δικαιολογία, προ-
κειµένου να θέσουν θέµατα µειονότητας και αναγνώρισης αντί-
στοιχων µειονοτήτων σε διάφορες περιοχές της Ελλάδας. 

Συγκεκριµένα -για να επαναλάβω και εγώ, αν και ελέχθησαν
από τους συναδέλφους- η σελίδα «Ανοιχτή Διακυβέρνηση» η αρ-
µοδιότητα χρήσης της οποίας ανήκει στο γραφείο του Πρωθυ-
πουργού έδινε τη δυνατότητα σε πολίτες οι οποίοι ήθελαν να
εκδηλώσουν το ενδιαφέρον τους για πλήρωση κυβερνητικών θέ-
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σεων ή άλλων αντίστοιχης σηµαντικότητας στον κρατικό µηχανι-
σµό να δηλώσουν τα ποντιακά, τα αρβανίτικα και τα βλάχικα ως
ξένες γλώσσες. Με τον τρόπο αυτό, ουσιαστικά, η ελληνική Κυ-
βέρνηση αποφαίνεται πως οι Πόντιοι, οι Βλάχοι και οι Αρβανίτες
δεν είναι Έλληνες. 

Δεν µπορούµε να κατανοήσουµε µε ποιο σκεπτικό το επιτελείο
της ελληνικής Κυβέρνησης κατέληξε στο συµπέρασµα πως οι
παραπάνω γλώσσες δεν αποτελούν µέρος των ελληνικών διαλέ-
κτων, αλλά θα πρέπει να λογιστούν ως ξένες γλώσσες. Αυτό είναι
πρωτάκουστο. Θα πρέπει να µας εξηγήσει πράγµατι η Κυβέρ-
νηση, αν πραγµατικά πρόκειται περί γκάφας, µία αβλεψία. Σε
αντίθετη περίπτωση να µας εξηγήσει το σκεπτικό της συγκεκρι-
µένης απόφασης. 

Είναι ευρέως γνωστό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πως και
τα αρβανίτικα και τα βλάχικα και τα ποντιακά έχουν τεράστια
επιρροή από τα αρχαία ελληνικά. Τα αρβανίτικα που µέχρι πρό-
σφατα δεν ήταν καν γραπτή γλώσσα έχουν κοινή προέλευση µε
την επίσηµη αλβανική, αλλά σε µεγάλο βαθµό έχουν επηρεαστεί
από την ελληνική γλώσσα µε την οποία έχουν έρθει σε επαφή.
Μάλιστα η ανάµειξη των Αρβανιτών µε τους πολυπληθέστερους
γηγενείς του ελλαδικού χώρου είχε ως αποτέλεσµα µε το πέρα-
σµα των αιώνων µεγάλο µέρος τους να αφοµοιωθεί πλήρως γε-
νετικά και πολιτισµικά. Το ίδιο ισχύει και µε τα βλάχικα, τα οποία
είναι ένα µείγµα από τη λατινική µε την αρχαία ελληνική διάλεκτο. 

Τέλος, όσον αφορά τα ποντιακά, ειλικρινά δεν µπορούµε να
κατανοήσουµε την ενέργεια της ελληνικής Κυβέρνησης να τα κα-
τατάξει ως ξένη γλώσσα από τη στιγµή που η συγκεκριµένη
γλώσσα αποτελούσε την κύρια γλώσσα των Ελλήνων του Πό-
ντου. Είναι προφανές πως µε τη τακτική αυτή το µόνο που πετυ-
χαίνουµε είναι να βάζουµε εµπόδια στη δικαίωση που ζητούν οι
Πόντιοι για αναγνώριση της ποντιακής γενοκτονίας. 

Μιας και συζητάµε όµως ένα σοβαρό θέµα και παρότι απε-
σύρθη από την ιστοσελίδα, θα πρέπει να πούµε και δύο λόγια για
την παρελθόν τους, µιας και µιλάµε για ανθρώπους που έχουν
δώσει τη ψυχή τους για την Ελλάδα και που µε κάθε ευκαιρία, µε
κάθε πατριωτικό κάλεσµα απέδειξαν σε όλο το πέρασµα των
προηγούµενων ετών και των αιώνων την εθνική τους συνείδηση. 

Οι Αρβανίτες, λοιπόν, εµφανίζονται στον ελλαδικό χώρο από
τον 13ο αιώνα, επιστρατευµένοι από τους Βυζαντινούς και τους
Φράγκους άρχοντες. Στην Αττική εγκαταστάθηκαν στα τέλη του
14ου αιώνα, αρχές 15ου αιώνα, όταν φεουδάρχες στην Αθήνα
ήταν οι Ατζαγιόλι, οι οποίοι ήθελαν να ενισχύσουν τον πληθυσµό
της Αττικής. Πολλά µάλιστα τοπωνύµια της Αττικής, της περιο-
χής που και εγώ ζω και πολιτεύοµαι, έχουν ονοµασίες εκπροσώ-
πων τέτοιων φατριών. 

Οι Αρβανίτες µιλούσαν ένα κράµα αλβανικής και τοσκικής
εµπλουτισµένο µε πολλές ελληνικές λέξεις. Έτσι διαβάζουµε
στην «Ιστορία του Ελληνικού Έθνους». Επίσης, ο κ. Μπαµπινιώ-
της στο άρθρο του «Έχουν µέλλον οι γλώσσες» αναφέρεται στον
κίνδυνο να αφανιστούν οι ασθενέστερες και συρρικνωµένες
γλώσσες. Συγκεκριµένα, αναφέρει: «Κίνδυνος υπάρχει και για µε-
ρικές χιλιάδες απειλούµενες γλώσσες σε όλο τον κόσµο λόγω
µείωσης των οµιλητών, όπως είναι τα δικά µας βλάχικα, αρβανί-
τικα». Θεωρεί, λοιπόν, τα βλάχικα και τα αρβανίτικα δική µας
γλώσσα. 

Ο Δηµήτρης Τοµπαΐδης στο βιβλίο του «Επιτοµή της ιστορίας
της ελληνικής γλώσσας» κατατάσσει τα ποντιακά στα ανατολικά
ιδιώµατα. 

Τα νεοελληνικά ιδιώµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γεν-
νώνται κατά τη βυζαντινή εποχή, όταν αποσπώνται από το κρά-
τος ελληνόφωνες επαρχίες, όπως ο Εύξεινος Πόντος. Η ποντια-
κή διάλεκτος µιλιόταν σε οκτακόσια περίπου χωριά των νότιων
παραλίων του Εύξεινου Πόντου και µετά το 1922 µιλιέται σε πε-
ριοχές που έχουν εγκατασταθεί οι Πόντιοι. 

Τα ποντιακά, λοιπόν, δεν αποτελούν ξένη γλώσσα, αλλά διά-
λεκτο, ιδίωµα, όπως µας λέει ο Δηµήτρης Τοµπαΐδης. Σηµειώνω
ότι οι όροι «διάλεκτος» και «ιδίωµα» χρησιµοποιούνται, για να δη-
λώσουν µια τοπική γλώσσα, µια γλωσσική µορφή που διαφέρει
σηµαντικά ή λιγότερο από την κοινή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, θέλω να πω ότι ευ-
τυχώς που η Κυβέρνηση διόρθωσε αυτό το λάθος µε την από-

συρση από την ιστοσελίδα. Ωστόσο, παρ’ όλο που η Κυβέρνηση
άρον-άρον απέσυρε τις συγκεκριµένες επιλογές, µετά την πα-
ρέµβαση της Νέας Δηµοκρατίας ασφαλώς, προσπαθώντας να
διορθώσει την κατάσταση, το κακό έγινε. Εµείς φέραµε εδώ, µαζί
µε τους συναδέλφους, αυτό το θέµα στη Βουλή, σε αυτούς τους
δύσκολους καιρούς. Ίσως, κάποιοι να µας πουν «καλά, αυτό το
θέµα φέρατε, για να αναδείξετε;». Υπάρχουν και τέτοιες προσεγ-
γίσεις ασφαλώς. Το φέραµε, όµως, γιατί πράγµατι, κύριε Υφυ-
πουργέ, θέλαµε να σας δώσουµε τη δυνατότητα ως Κυβέρνηση
να διορθώσετε, διά δικού σας στόµατος, το τεράστιο λάθος που
κάνατε. 

Κύριε Υφυπουργέ, δεν υπάρχει µεγαλύτερη προσβολή από το
να λέτε στους Αρβανίτες, που κατοικούν στην Αττική και σε
πολλά άλλα µέρη της Ελλάδος, ή στους Βλάχους ή στους αδελ-
φούς Ποντίους ότι η γλώσσα τους είναι ξένη, ότι δεν εκφράζει
δηλαδή τη δική τους εθνική συνείδηση. Σας δίνεται, λοιπόν, µια
καλή ευκαιρία να διορθώσετε αυτό το λάθος, το οποίο έγινε
πράγµατι µε τη δική σας φωνή, µε τη δική σας θέση. 

Νοµίζω ότι το µείζον ζήτηµα που προκύπτει είναι, εάν η ελλη-
νική Κυβέρνηση και τα συναρµόδια Υπουργεία έχουν αυτήν τη
βούληση, δηλαδή να αναζητήσουν και να αποδώσουν ευθύνες
σε αυτούς που µε απλοχεριά ή µε επιπολαιότητα, η οποία αγγίζει
τα όρια της επικινδυνότητος, έκαναν αυτήν τη δηµοσιοποίηση,
αυτήν την ανάρτηση. Γιατί, εάν σ’ αυτό τον τόπο κάποτε δεν λέµε
τα πράγµατα µε το όνοµά τους, δεν θα σταµατήσουν αυτού του
είδους τα κρούσµατα, τα οποία κάθε τόσο επανέρχονται στο
προσκήνιο, µε αποτέλεσµα αυτός ο τόπος, µέσα σε όλα όσα κου-
βαλάει, να πρέπει να αποδεικνύει ότι στη Σµύρνη δεν έγινε συ-
νωστισµός και ότι οι Βλάχοι, οι Πόντιοι και οι Αρβανίτες έχουν
ελληνική συνείδηση. Είναι στο χέρι σας σήµερα να αποκαταστή-
σετε τα πράγµατα, βάζοντας τελεία και παύλα σ’ αυτό το θέµα,
αλλά και αποµακρύνοντας αυτούς που το δηµιούργησαν, που κά-
ποια άλλη στιγµή µπορεί να επανέλθουν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βλάχο, τον περισσότερο Αρβανίτη της Μεσογαίας παρά Βλάχο.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Ιωαννίδης, Βουλευτής Α’ Θεσσαλο-
νίκης της Νέας Δηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο λόγος που καταθέσαµε αυτήν την επίκαιρη επερώτηση είναι,

γιατί εµείς, ως πρόσωπα, αλλά και ως Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας, δεν µπορούµε να µένουµε απαθείς, όταν θίγονται ευ-
αίσθητα εθνικά  θέµατα, ιδίως αυτήν την περίοδο, που µε την
εφαρµογή του λεγόµενου µεσοπρόθεσµου µειώνεται η εθνική
κυριαρχία.

Και εξηγούµαι αµέσως. Είναι γνωστή σε όλους τους Έλληνες
η προχειρότητα µε την οποία αντιµετωπίζονται ορισµένα προ-
βλήµατα του τόπου, ακόµη και αυτά που είναι σοβαρότατα. Γιατί
το οικονοµικό έλλειµµα το οποίο υπάρχει, είναι απόρροια του ηθι-
κού και κοινωνικού ελλείµµατος που υπάρχει στη χώρα. Αυτό
είναι το βασικότερο. Διότι, εάν υπάρχει τέτοιο ηθικό έλλειµµα,
όλα είναι πιθανά. Οµολογώ, όµως, ότι δεν περίµενα στο επίσηµο
site του γραφείου του Πρωθυπουργού, το πολυδιαφηµισµένο
opengov.gr, κάποιοι να προσπαγανδίζουν ότι δήθεν τα ποντιακά,
τα αρβανίτικα και τα βλάχικα είναι ξένες γλώσσες.

Παρά το ότι ο κυβερνητικός αυτός ισχυρισµός αποτελεί εξό-
φθαλµη περίπτωση άγνοιας -για να µην πω κάτι βαρύτερο- είµα-
στε αναγκασµένοι σήµερα να αποδείξουµε τα αυτονόητα, όσα
δηλαδή εδώ και αιώνες γνωρίζουν όλοι οι Έλληνες.

Λόγω προσωπικού ενδιαφέροντος, αλλά και έλλειψης χρόνου,
για να µιλήσουµε για όλα -ο συνάδελφος προηγουµένως µίλησε
για τα αρβανίτικα, γιατί είναι σε µία περιοχή που πραγµατικά οι
περισσότεροι είναι Αρβανίτες- εγώ θα ήθελα να περιοριστώ στην
περίπτωση των ποντιακών, γιατί πάνω στη βόρεια Ελλάδα υπάρ-
χουν ενάµιση µε δύο εκατοµµύρια Πόντιοι.

Εκείνο, λοιπόν, που εγώ γνωρίζω καλά είναι ότι τα ποντιακά
είναι µία από τις πιο σηµαντικές διαλέκτους της ελληνικής και
προέρχονται από την αρχαία ιωνική, γλώσσα των πρώτων αποί-
κων του Πόντου. 

Σπάνιο στοιχείο της ποντιακής είναι ότι οι ρίζες της φθάνουν
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µέχρι τη γλώσσα του Οµήρου, διασώζοντας αρκετά οµηρικά
στοιχεία. Αυτό το στοιχείο την εντάσσει στις αρχαιότερες και
πλουσιότερες ελληνικές και φυσικά ευρωπαϊκές διαλέκτους. 

Πέρα από αυτό, η συνεισφορά της στην εθνική αυτογνωσία
και στη γλωσσική κληρονοµιά είναι πολυτιµότατη.

Είναι χαρακτηριστικό παράδειγµα γλώσσας που παρά τις επι-
δράσεις που δέχτηκε στη δεκάδων αιώνων ζωή της και παρά το
ότι ήταν αποκοµµένη από τη συµπαγή ελληνόγλωσση περιοχή,
διατήρησε την ελληνική δοµή της. Οι προσµίξεις από Γενουάτες,
Βενετσιάνους, Πέρσες, Γεωργιανούς και Τούρκους, δεν κατάφε-
ραν να την αποξενώσουν από την ελληνική γλώσσα, αλλά αντί-
θετα αφοµοιώθηκαν και εξελληνίστηκαν. Σήµερα παραµένει µία
ζωντανή γλώσσα, οµιλείται από όσους Έλληνες υπάρχουν ακόµη
στον Πόντο και στην Ελλάδα από χιλιάδες απόγονους όσων επέ-
ζησαν από τη Μικρασιατική Καταστροφή. Και το κυριότερο, πα-
ραµένει µία ελληνική γλώσσα σε πείσµα των συµβούλων του
πρωθυπουργικού γραφείου.

Δεν είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε, µε µία απλή κρυφή κατα-
χώρηση σε ένα κυβερνητικό site να αποχαρακτηρίζεται µία ζω-
ντανή ελληνική διάλεκτος που υπάρχει κοντά στα τρεις χιλιάδες
χρόνια. Οι σύµβουλοι αυτοί του Πρωθυπουργού που δηµιούργη-
σαν το site όφειλαν να έχουν διαβάσει ελληνική ιστορία, όφειλαν
να έχουν µάθει για τους Έλληνες του Πόντου και τα ποντιακά,
όφειλαν να γνωρίζουν τα όσα υπέφεραν και άνθεξαν για να πε-
ρισώσουν αυτή τη γλώσσα και όφειλαν να θυµούνται ότι τα πο-
ντιακά σίγουρα τα έχουν ακούσει σε κάποια γωνιά της πατρίδας
µας.

Θα ήταν προτιµότερο, λοιπόν, αντί να κοπιάζουν για τον αφελ-
ληνισµό των ποντιακών, να προσφέρουν πραγµατική υπηρεσία
µε το να ζητήσουν δηµόσια συγνώµη και να παραιτηθούν, ή του-
λάχιστον να φροντίσουν για τη διάσωση και διάδοση της γλώσ-
σας αυτής και την παροχή βοήθειας στη συλλογή του διάσπα-
ρτου γλωσσικού υλικού.

Χαίροµαι, γιατί έχει ήδη διορθωθεί στο site αυτό το ατόπηµα.
Ας µην ξεχνούµε πώς έκανε να αισθάνονται όλους τους Έλληνες,
είτε ήταν Πόντιοι είτε ήταν Κρητικοί είτε ήταν Μακεδόνες είτε Μι-
κρασιάτες, ένα βιβλίο της Ιστορίας της ΣΤ’ Δηµοτικού, το οποίο
έγραφε αυτά που έγραφε. Δεν υπήρξε άνθρωπος, ο οποίος να
µην αισθάνεται προσβεβληµένος από αυτά που έγραφε το βιβλίο
και απ’ αυτά που διδάσκονταν στη ΣΤ’ Δηµοτικού.

Ας προσέχουµε, λοιπόν, πάνω στα εθνικά θέµατα, γιατί περ-
νάµε δύσκολες περιόδους και το πρώτο πράγµα που θα  πρέπει
να έχει η χώρα είναι το ηθικό της, η έπαρση, η ελληνικότητα για
να µην υπάρχει κανένα πρόβληµα. Γιατί αυτήν τη στιγµή µε τη
µείωση της οικονοµικής δύναµης και την εξάρτηση από ξένες δυ-
νάµεις όλα είναι επικίνδυνα. Πρέπει όλοι µαζί να είµαστε σε εγρή-
γορση.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιωάννη Ιωαννίδη.

Παρακαλείται ο κ. Σάββας Αναστασιάδης, Βουλευτής Β’ Θεσ-
σαλονίκης, να λάβει το λόγο.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν µπορούσα να φανταστώ ποτέ, κύριε Υφυπουργέ και κύριε

Πρόεδρε, ότι θα βρισκόµουν στη θέση, εγώ που µιλάω ποντιακά
άπταιστα, που τα καταλαβαίνω, να αµφισβητείται εµµέσως η ελ-
ληνικότητά µου. Δεν µπορούσα να φανταστώ ποτέ ότι στην ιστο-
σελίδα του Πρωθυπουργού -όπως εξηγήθηκε, δεν θα µπω σ’
αυτήν τη λεπτοµέρεια- ότι τα ποντιακά, τα αρβανίτικα, τα βλάχικα
αναφέρονται σαν ξένη γλώσσα.

Και δεν µε ικανοποιεί το γεγονός ούτε µε πείθει ούτε µε καλύ-
πτει ότι ήταν σύµβουλοι του Πρωθυπουργού. Ο Πρωθυπουργός
έχει την ευθύνη και έχει την υποχρέωση να δώσει εξηγήσεις.
Αυτός έχει την ευθύνη, διότι δεν µπορώ να καταλάβω, δεν µπορώ
να κατανοήσω αυτοί οι άνθρωποι που αναφέρουν την ποντιακή
ως ξένη γλώσσα, δεν ζουν στην Ελλάδα; Δεν έχουν ακούσει τί-
ποτα όλα αυτά τα χρόνια; Δεν έχουν ακούσει για γενοκτονίες;
Δεν έχουν ακούσει για συλλόγους; Δεν έχουν ακούσει για διαλέ-
ξεις, για τη γλώσσα, για τη διάλεκτο; Δεν έχουν ακούσει για τους
χορούς, για τη µουσική; Και έρχονται και αναφέρουν την πο-

ντιακή σαν ξένη γλώσσα; Είναι ωµή προσβολή και ύβρις εναντίον
των Ποντίων και έτσι και το εκλαµβάνω. Δεν µε καλύπτει καµµία
εξήγηση ούτε και το γεγονός ότι αφαιρέθηκε από την Ανοιχτή
Διακυβέρνηση. 

Οφείλει η Κυβέρνηση στο ανώτατο επίπεδο, να δώσει εξηγή-
σεις. Είναι πολύ σοβαρό το θέµα. Είναι σοβαρότατο εθνικό θέµα
να θεωρείται µια διάλεκτος, η παλαιότερη διάλεκτος που οµιλεί-
ται σήµερα που έχει σχέση µε την αρχαία ελληνική, ξένη γλώσσα.
Γιατί θα γνωρίζετε, και αν δεν γνωρίζετε να µάθετε, ότι η αρχή
της ποντιακής ανάγεται στον όγδοο αιώνα, τότε που εγκαταστά-
θηκαν οι Πόντιοι πρόσφυγες από την Ιωνική Μίλητο στην περιοχή
του Πόντου και έκτοτε οµιλείται αδιαλείπτως. Και σήµερα ακόµα,
εκατό χρόνια µετά τον εκδιωγµό των Ελληνοποντίων από τις πα-
τρογονικές τους εστίες, οµιλείται σε παρά πολλές περιοχές στην
Ελλάδα, κυρίως στη Βόρεια Ελλάδα, στη Δράµα, στη Θεσσαλο-
νίκη, στην Καβάλα, στην Κοζάνη, στο Κιλκίς, στην Αµερική, στη
Γερµανία, στην Αυστραλία όπου έχουν φύγει πάρα πολλοί µετα-
νάστες αλλά και στον Πόντο υπάρχουν µουσουλµάνοι που οµι-
λούν την ποντιακή γλώσσα, οι ελληνόφωνοι µουσουλµάνοι.

Έχουν γραφεί πάρα πολλά για αυτά τα θέµατα. Έχουν γίνει
διαλέξεις. Δεν γνώριζαν αυτοί οι ανιστόρητοι, οι αδαείς που ανα-
φέρουν την ποντιακή ως ξένη γλώσσα; Δεν άκουσαν τίποτε;
Εκτός και αν είναι ξένοι, αν δεν είναι Έλληνες ή εξυπηρετούν
άλλα συµφέροντα. Δεν υπάρχει άλλη εξήγηση. 

Η ποντιακή λοιπόν, είναι η µόνη διάλεκτος σήµερα που είναι
στενά συνδεδεµένη µε την αρχαία ελληνική γλώσσα. Οµιλείται
στον Πόντο από τριακόσιες χιλιάδες περίπου µουσουλµάνους
ελληνόφωνους, όπως αναφέρει και ένας Τούρκος συγγραφέας,
ο Οµέρ Ασάν, ο οποίος και ο ίδιος µιλάει ποντιακά και όπως λέει
ο καθηγητής της ελληνικής φιλολογίας στο Πανεπιστήµιο της
Οξφόρδης, ο Πήτερ Μάγκριτς, περιγράφει τα ελληνικά της πε-
ριοχής της Τραπεζούντας ως υποδιάλεκτο της ποντιακής γλώσ-
σας η οποία περιέχει ανεπτυγµένο αρχαίο ελληνικό λεξιλόγιο,
αλλά και αρχαία γραµµατική. Αυτή λοιπόν τη γλώσσα, στην οποία
αναφέρονται ξένοι ερευνητές και συγγραφείς, εµείς εδώ τη θε-
ωρούµε ξένη. Δεν µπορώ να καταλάβω µε ποια λογική, δεν
µπορώ να το χωνέψω ακόµη µε ποιο σκεπτικό και ποιοι. 

Από αυτούς που χειρίζονταν το διαδίκτυο, δεν υπήρχε ένας να
καταλάβει ότι αυτό που έγινε είναι µεγάλο εθνικό θέµα, µεγάλο
εθνικό πρόβληµα που δεν ξέρουµε, αν δεν το εκµεταλλευθούν
κάποιοι για να δηµιουργήσουν και µειονοτικά θέµατα µαζί µε όλα
τα άλλα που έχουµε µέχρι σήµερα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, και επειδή γνωρίζετε πολύ
καλά, να σας πω δύο τρία στοιχεία της ποντιακής διαλέκτου µε
τα οποία συνδέεται η αρχαία ελληνική, διότι διατηρήθηκαν πο-
λυάριθµες αρχαίες ελληνικές λέξεις. 

Τέτοιες λέξεις είναι το βότρυδ που σηµαίνει τσαµπί, ο λιµός
που σηµαίνει πείνα, ο ωτί που σηµαίνει αυτί, το έγκα, από το ήνε-
γκα, που σηµαίνει έφερα, το τεµόν που σηµαίνει δικό µου από
το, το ηµέτερο, το στουδ που σηµαίνει κόκκαλο, το υλάζω –γαυ-
γίζω κλ.π. Υπάρχουν πολυάριθµες λέξεις στην ποντιακή που είναι
συνδεδεµένες. 

Αυτή, λοιπόν, τη γλώσσα, δυστυχώς, η ελληνική Κυβέρνηση
την παρουσίασε σαν ξένη γλώσσα. Τα συµπεράσµατα δικά σας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αναστασιάδη.

Θα κλείσουµε µε την παρέµβαση του κ. Ευστάθιου Κωνσταντι-
νίδη, Βουλευτή Φλώρινας.

Παρακαλώ, προσέλθετε, κύριε Κωνσταντινίδη. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, νοµίζω ότι αναλύθηκε επαρκώς ποιο ήταν

το γεγονός που µας οδήγησε να καταθέσουµε αυτή την επίκαιρη
επερώτηση. Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά δυστυχώς φτάσαµε µε
υπαιτιότητα του πολιτικού γραφείου του Πρωθυπουργού να συ-
ζητήσουµε σήµερα τα αυταπόδεικτα. Ενώ θα έπρεπε να πραγ-
µατοποιείται µια συντονισµένη εκστρατεία κατάρριψης κάθε
αλυτρωτικής προπαγάνδας, που στοχεύει στην βεβήλωση της
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ιστορίας για να πληγεί ο Ελληνισµός, εµείς βγάζουµε µόνοι µας
τα µάτια µας.

Δεν γνωρίζω ποιος ήταν ο «φωστήρας» που βάφτισε ξένες
γλώσσες τα ποντιακά, τα αρβανίτικα, τα βλάχικα, σίγουρα, όµως,
είναι δύο πράγµατα: Πρώτον, η αστοχία αυτή αντανακλά στο
πρόσωπο του Πρωθυπουργού. Η ανοιχτή διακυβέρνηση είναι
δικιά του έµπνευση, η εφαρµογή της ιδέας ανήκει στις αρµοδιό-
τητες του πολιτικού του γραφείου και ως εκ τούτου στον ίδιο
ανήκουν και οι ευθύνες. Δεύτερον, δόθηκε, δυστυχώς, µεγάλη
χαρά σε ανθέλληνες, οι οποίοι βρήκαν έναν απρόσµενο σύµµαχο
να επιβεβαιώνει τα στοιχεία της προπαγάνδας που χρησιµοποι-
ούν.

Από την πρώτη στιγµή, δυστυχώς, το ξαναλέω, αυτή η Κυβέρ-
νηση έδειξε µε τις πράξεις της δείγµατα µιας απίστευτης χαλα-
ρότητας σε ζητήµατα που ευαισθητοποιούν τον Ελληνισµό. Είναι
ανεξήγητη, κύριοι συνάδελφοι, η εµµονή του κ. Παπανδρέου να
απαλείψει τον προσδιοριστικό όρο «εθνική» από τα Υπουργεία
Εθνικής Παιδείας και Εθνικής Οικονοµίας και να καταργήσει ή να
υποβαθµίσει τα Υπουργεία Μακεδονίας-Θράκης, Τουρισµού και
Ναυτιλίας. 

Καταργήθηκε η προϋπόθεση να εισάγονται στις στρατιωτικές
σχολές µόνο οι υποψήφιοι που είναι Έλληνες στο γένος. Στις 19
Μαΐου πέρσι, ηµέρα µνήµης της γενοκτονίας του ποντιακού Ελ-
ληνισµού, στο εξεταζόµενο µάθηµα της Έκθεσης στις πανελλή-
νιες εξετάσεις, το Υπουργείο Παιδείας επέλεξε να βάλει θέµα µε
τίτλο «Στου Κεµάλ το σπίτι», αγνοώντας τους έντονους συµβολι-
σµούς εκείνης της ηµέρας. Δικηγόρος της Θεσσαλονίκης, ο
οποίος έπαιρνε µέρος στα πάνελ συνεντεύξεων του «Ουράνιου
Τόξου» χαρακτήριζε πρόοδο την έκδοση του ψευτο-µακεδονικού
αλφαβητάριου, του γνωστού Αµπεσεντάρ, είχε διοριστεί από την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ Πρόεδρος της Διεθνούς Έκθεσης Θεσ-
σαλονίκης. 

Δεν επιθυµώ, βέβαια, σε καµιά περίπτωση να υπονοήσω ότι
κρύβονται σκοπιµότητες. Δεν εγείρεται τέτοιο ζήτηµα για κανέ-
ναν και είµαι κατηγορηµατικός σε αυτό, αλλά µπορεί ένα τυχαίο
περιστατικό, µια αβλεψία ή ο έντονος ωχαδερφισµός να δηµι-
ουργήσουν τα ίδια προβλήµατα σαν να ήταν σκόπιµη και µεθο-
δευµένη µια τέτοιου είδους συµπεριφορά.

Οι Πόντιοι, οι Αρβανίτες, οι Βλάχοι µε το αίµα τους που έρρεε
άφθονο όλα αυτά τα χρόνια και µε τα κληροδοτήµατά τους, απαι-
τούν και δικαιούνται το σεβασµό που πρέπει να τους δείχνουµε.

Στα µαθητικά µου χρόνια, κύριε Υφυπουργέ, όταν ακόµη τα
Αρχαία Ελληνικά αποτελούσαν προτεραιότητα της διδακτικής
ύλης, ένιωθα ως Πόντιος περήφανος, γιατί σε κάθε µάθηµα δια-
πίστωνα ότι τα ποντιακά έχουν ρίζες στην αρχαία ελληνική
γλώσσα. Δεν µπορεί σήµερα να αναφέρονται ως ξένη γλώσσα. 

Από πότε έγιναν τα ποντιακά ξένη γλώσσα; Από πότε τα γλωσ-
σικά ιδιώµατα αναβαθµίζονται σε γλώσσες και µάλιστα σε ξένες.
Αυτό είναι το πρόβληµά µας και θα σας πω αµέσως. Από τότε
που οι γειτονικές χώρες θέλοντας να ενισχύσουν την υποτυπώδη
εθνική τους υπόσταση, αποφάσισαν να εγείρουν τέτοιου είδους
θέµατα εθνικών µειονοτήτων στη χώρα µας, όπως ακριβώς κά-
νουν τα Σκόπια µισό αιώνα τώρα.

Τα αρχαία µνηµεία όµως µιλάνε. Οι θυσίες των Μακεδόνων και
το έπος του Μακεδονικού Αγώνα µαρτυρούν την ιστορική αλή-
θεια. Και είναι ένας µακεδονικός αγώνας που βρήκε το επίσηµο
κράτος, δυστυχώς, κρυπτόµενο και λυπάµαι που το λέω αυτό. Η
ψυχή των Μακεδόνων ελευθέρωσε την πολύπαθη Μακεδονία.

Στόχος πιστεύω ότι είναι η διάσπαση του οµόαιµου, του οµό-
δοξου, του οµόγλωσσου που ταυτοποιεί αυτό το έθνος. Δεν επι-
τρέπεται, λοιπόν, ούτε παρέκκλιση να γίνεται πάνω σ’ αυτό ούτε
λάθος. Και όταν το λάθος συµβαίνει, το ελάχιστο της ειλικρινούς
συγγνώµης είναι πολύ σηµαντικό και δεν αρκεί η απόσυρση µόνο
της σχετικής ανάρτησης. 

Οι αρµόδιοι όµως αδιαφόρησαν. Δεν ίδρωσε το αυτί κανενός.
Δεν ακούσαµε κανέναν να απολογηθεί για τη διαστρέβλωση της
αλήθειας. Δεν ζητήθηκαν ευθύνες. Δεν δόθηκαν εξηγήσεις. 

Αν και αναφέρθηκε, επιτρέψτε µου να την αναφέρω και εγώ
την καταπληκτική γραπτή απάντηση που έδωσε το Υπουργείο
Εξωτερικών σε ερώτηση των συναδέλφων κ. Γρηγόρη Αποστο-
λάκου, κ. Μιχάλη Γιαννάκη από τη Νέα Δηµοκρατία και του κ. Κυ-

ριάκου Βελόπουλου από το ΛΑΟΣ : «Η διατύπωση επίσηµων θέ-
σεων της ελληνικής πολιτείας στο ζήτηµα των γλωσσικών µειο-
νοτήτων εκφεύγουν του ζητήµατος λειτουργίας του opengov».
Δηλαδή τι λέει το Υπουργείο; Ή ότι η επίσηµη ελληνική θέση εκ-
φεύγει της λειτουργίας του πολιτικού γραφείου του Πρωθυπουρ-
γού ή ότι το πολιτικό γραφείο του Πρωθυπουργού δεν διαχει-
ρίζεται την ιστοσελίδα της ανοικτής διακυβέρνησης, δεν έχει
καµµία σχέση µε αυτό. Τέλος πάντων, αυτά δεν είναι σοβαρά
πράγµατα, κύριε  Υφυπουργέ. 

Και επειδή πρέπει εσείς της Κυβέρνησης να αποκαταστήσετε
την τρωθείσα σοβαρότητα και να αναλάβετε τις ευθύνες σας,
πρέπει να απαντήσετε. Στα ερωτήµατά µας πρέπει να δοθούν σο-
βαρές και πειστικές απαντήσεις. Το κρυφτούλι στο συγκεκριµένο
θέµα πρέπει να λήξει. Εγώ θέλω να ρωτήσω να µας πείτε µε ονο-
µατεπώνυµο ποιος ήταν ο υπεύθυνος της σελίδας, εάν έχει απο-
µακρυνθεί ή αν βρίσκεται ακόµα στη θέση του, αν του ζητήθηκαν
εξηγήσεις και τι απάντησε γι’ αυτό το θέµα και γι’ αυτήν την
ανάρτηση και τέλος, πώς αντέδρασε ο Πρωθυπουργός στο ολί-
σθηµα αυτό του πολιτικού του γραφείου να βαφτίσει τα πο-
ντιακά, τα αρβανίτικα και τα βλάχικα, ξένες γλώσσες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντινίδη.

Παρακαλείται τώρα ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας
να λάβει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κύριε  Πρόεδρε.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, θα είµαι εξαιρετικά λιτός και ιδι-
αίτερα προσεκτικός για κάθε λέξη της τοποθέτησής µου. Μπορώ
να αντιληφθώ τις όποιες ανησυχίες σας. Μπορώ να αντιληφθώ
και τις αντιπολιτευτικές ανάγκες. Κατά µία άλλη άποψη όµως
αυτό το ευαίσθητο θέµα που θίγετε, θα µπορούσε να έχει τεθεί
και λυθεί ατύπως και όχι κατόπιν ερώτησης και µάλιστα εν συνε-
χεία επίκαιρης επερώτησης. Χαίροµαι πάντως και επισηµαίνω ότι
κρατήθηκαν χαµηλοί τόνοι και θα κρατηθούν ως οφείλουµε.

Πράγµατι, η ανάρτηση που αναφέρεται στην επερώτησή σας
έγινε την Παρασκευή 20 Μαΐου 2011 και διατηρήθηκε ως την
Τρίτη 24 Μαΐου 2011 οπότε και αφαιρέθηκε. Δηλαδή µιλάµε για
πέντε ηµέρες εκ των οποίων οι δύο Σαββατοκύριακο. Ούτε πριν
την 20ή Μαΐου, ούτε µετά την 24η Μαΐου υπάρχουν οι συγκεκρι-
µένες επιλογές αναρτηµένες στο διαδικτυακό τόπο «ανοικτή δια-
κυβέρνηση – opengov». Όταν κατατέθηκε η επερώτηση, δεν
υπήρχε πλέον η ανάρτηση, κάτι το οποίο πιθανολογώ ότι θα
έπρεπε να το γνωρίζετε και να έχετε αποφύγει την επερώτηση.

Θα επαναλάβω αυτό το οποίο σας έχει απαντηθεί γραπτώς.
Το θέµα προέκυψε διότι χρησιµοποιήθηκε ο κατάλογος γλωσσών
και διαλέκτων που υπάρχει στην ελεύθερη ηλεκτρονική εγκυκλο-
παίδεια wikipedia. Δεν το υιοθετώ. Σας εξηγώ. Ο  µόνος σκοπός
τον οποίο εξυπηρετούσε η συγκεκριµένη ανάρτηση ήταν η πλη-
ροφόρηση εκ µέρους του ενδιαφερόµενου για επιπλέον γνώσεις
που τυχόν είχε προκειµένου να συνεκτιµηθούν µε τα άλλα στοι-
χεία του βιογραφικού του.

Δεν υπήρχε καµµία άλλη σκοπιµότητα. Όπως γνωρίζετε, η
ακολουθούµενη διαχρονικά εθνική πολιτική απολαµβάνει ευρύ-
τατης πολιτικής συναίνεσης και δεν έχει µεταβληθεί στο ελάχι-
στο. Μπορούµε να σας διαβεβαιώσουµε γι’ αυτό και το θέµα να
θεωρηθεί λήξαν. 

Κύριε Τζαβάρα, δεν γνωρίζω τι εννοούσε ο κ. Γιούνγκερ ούτε
προτίθεµαι να τον ερµηνεύσω. Αν θέλετε, µπορώ να επαναλάβω
το αυτονόητο, ότι δηλαδή δεν τίθεται θέµα περιορισµού της εθνι-
κής µας κυριαρχίας. Και για να µιλήσουµε συγκεκριµένα, δεν
προκύπτει τέτοιο θέµα, δηλαδή θέµα µείωσης της εθνικής κυ-
ριαρχίας ούτε τυπικά ούτε επί της ουσίας από κανένα από τα κεί-
µενα και αναφέροµαι στις δανειακές συµβάσεις, στο µνηµόνιο
που ψήφισε η Βουλή, στο µεσοπρόθεσµο και στον εκτελεστικό
νόµο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ρόβλια. 

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Νικόλαος Δένδιας, Βουλευτής Κερκύρας, να λάβει
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και εγώ δεν θα σπαταλήσω χρόνο. Υπήρξε ιδιαίτερα επιµελής

η ανάπτυξη της επίκαιρης επερώτησης από τους επερωτώντες
συναδέλφους, τον κ. Τζαβάρα, τον κ. Αποστολάκο, τον κ. Ανα-
στασιάδη, τον κ. Βλάχο, τον κ. Κωνσταντινίδη και τον κ. Ιωαννίδη
και άκουσα τις µετρηµένες, πράγµατι, και µε σεµνότητα διατυ-
πωµένες εξηγήσεις του Υπουργού, οι οποίες θα µπορούσε κατ’
αρχάς να πει κανείς ότι ίσως θα µπορούσαν να θεωρηθούν πει-
στικές, εάν δεν υπήρχε το εξής, κύριε Πρόεδρε και αγαπητή
κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ο φόβος, που είναι κάτι ίσως περισ-
σότερο από φόβος, ότι πίσω από τον τρόπο που λειτουργεί η Κυ-
βέρνηση υφέρπει µια αντίληψη κακώς εννοούµενου κοσµο-
πολιτισµού, ο οποίος παραγνωρίζει και τις ιδιαιτερότητες της
θέσης αυτής της χώρας και την παράδοσή της και τα πάρα
πολλά ανοικτά µέτωπα που η χώρα αυτή διατηρεί. 

Δόθηκε µία εξήγηση. Είπε ο κύριος Υφυπουργός: «Εγώ δεν την
υιοθετώ, απλώς σας λέω τι συνέβη, έγινε αντιγραφή από τη
wikipedia». Ερωτώ: Είναι δυνατόν αυτό να συµβαίνει και να υιο-
θετείται έτσι σοβαρά και αδιακρίτως; Είναι δυνατόν να το κάνει
αυτό αξιωµατούχος του ελληνικού κράτους, ο οποίος βρίσκεται
σε επαφή µε το απόλυτο κέντρο εξουσίας; Μην κοροϊδευόµαστε,
ο τρόπος διοίκησης αυτής της χώρας είναι πρωθυπουργοκεντρι-
κός. Μιλάµε, λοιπόν, για κάποιο άτοµο, του οποίου η ταυτότητα
αποκρύπτεται συνεχώς, ο οποίος βρίσκεται στο γραφείο του
Πρωθυπουργού της χώρας και ο οποίος ακρίτως εισέρχεται στο
internet και αντιγράφει αντίληψη γλωσσικών ιδιαιτεροτήτων από
τη wikipedia χωρίς να έχει καν τη διανοητική επάρκεια -θα µου
επιτρέψετε να πω- να επεξεργαστεί το προϊόν; Είναι δυνατόν
αυτό το πράγµα; Και αυτός ο άνθρωπος, όχι µόνο να υπηρετεί
στο γραφείο του Πρωθυπουργού της χώρας, αλλά ούτε καν να
διώκεται κακήν κακώς και ούτε καν να έρχεται το όνοµά του στην
Εθνική Αντιπροσωπεία για να γνωρίζουµε εν πάση περιπτώσει
τίνος νοσηρού εγκεφάλου είναι αυτό το οποίο συνέβη; Είναι δυ-
νατόν κάποιος ο οποίος αυτοπροσδιορίζεται ως Έλλην, µε στοι-
χειώδη γνώση ελληνικής ιστορίας, αγάπη και ενδιαφέρον για τον
τόπο, να ονοµάζει τα Ποντιακά ξένη γλώσσα, κύριε Πρόεδρε;
Σας ερωτώ: Είναι ποτέ δυνατόν; Δεν είναι δυνατόν. Οποιοσδή-
ποτε άνθρωπος έχει καθίσει στα σχολικά θρανία αυτού του
τόπου, έχει γνώση της ιστορίας αυτού του τόπου, του αίµατος
που χύθηκε και δεν θέλω να γίνω ούτε ροµαντικός ούτε ιδιαίτερα
εθνικόφρων, αλλά του αίµατος που χύθηκε στους αγώνες αυτού
του τόπου, είναι ποτέ δυνατόν να περάσει από την κρίση του
ένας τέτοιος κατάλογος, να αντιγραφεί και να αναρτηθεί στο in-
ternet; 

Είχα την τύχη, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγες
µέρες ο Έλληνας στρατιωτικός ακόλουθος στην Άγκυρα να µου
περιγράψει την επίσκεψή του στην Τραπεζούντα και στη γύρω
από τον Πόντο περιοχή, όπου ακόµα µουσουλµάνοι οµιλούν τα
Ποντιακά, µουσουλµάνοι για να επιβιώσουν, άνθρωποι δηλαδή
που αλλαξοπίστησαν για να επιβιώσουν.

Και αισθάνθηκα έστω και µέσα από τις φωτογραφίες και τη
διήγηση το πόσο συγκινητικό είναι για εµάς τους Έλληνες να
ακούµε µια ελληνική λαλιά που διατηρείται σ’ ένα κράτος που
δεν υπήρξε από την ιστορία φιλικό προς την Ελλάδα. Αυτό, λοι-
πόν, που επιβίωσε κάτω από την τουρκική κρατική οντότητα, δεν
επιβίωσε κάτω από την κρίση ενός εργαζόµενου στο γραφείο του
Πρωθυπουργού της Ελλάδος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Δένδια.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,

συνάδελφος της Β’ Αθηνών, κ. Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω να είµαι όσο πιο λιτός και όσο πιο ουσιαστι-

κός γίνεται. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Ρόβλιας απάντησε µε από-

λυτη ακρίβεια και έθεσε το σύνολο του θέµατος στο σωστό του
µέτρο. Γι’ αυτό αρύοµαι, θα έλεγε κανείς, της νοµιµοποιήσεως
διά µιας παροµοίας συµπεριφοράς του παρελθόντος να ανα-
φερθώ στον τρόπο µε τον οποίο θα βοηθήσουµε περισσότερο ο
ένας τον άλλο και όλοι µαζί τον ελληνικό λαό και την πορεία µας
σε παρόµοια θέµατα. 

Επί κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας διαπίστωσα µια λάθος δια-
τύπωση σε καίριο θέµα. Απευθύνθηκα έχοντας απόλυτη βεβαιό-
τητα και απόλυτη πίστη ότι πρόκειται για λάθος και το επεσήµανα
σιωπηλά -δηλαδή ανάµεσά µας- και το λάθος διορθώθηκε. 

Τι θέλω να πω; Θέλω να πω ότι ασκούµε πολύ µεγάλη ρητο-
ρική κατ’ ουσίαν µεγεθύνοντας θέµατα που έχουν ήδη λυθεί.
Επίσής, διαµορφώνεται η δυνατότητα ανάπτυξης καχυποψιών
για θέµατα που δεν θα έπρεπε να υπάρχουν, για θέµατα που µά-
λιστα έχουν επιλυθεί ιστορικά και δυναµικά. 

Δεν υπάρχει τίποτα πιο όµορφο από το βιβλίο του Κόλλια «Αρ-
βανίτες και Δωριείς του Νέου ελληνισµού», νοµίζω, κύριε Βλάχο.
Θα ήµουν βαθιά περήφανος επίσης να ήξερα ότι είµαι Βλάχος,
όπως ο Ρήγας Φεραίος. Θεωρώ ότι εµείς οι Έλληνες ακουµπάµε
στις πιο βαθιές ρίζες, στις πιο όµορφες αρχές και στην πιο δυ-
ναµική σύνθεση της ταυτότητάς µας που την κατακτήσαµε µε το
σπαθί µας, δηλαδή µε το αίµα µας. 

Θα έλεγα επιπροσθέτως, ότι όλη αυτή η ιστορία έχει εξ ορι-
σµού ό,τι ακριβώς ο κ. Ρόβλιας περιέγραψε, τους χίλιους δυο πε-
ριορισµούς και τα χίλια δυο όρια περιλαµβανοµένου και του
απίθανου, που ένας από τους οµιλητές της Νέας Δηµοκρατίας
ορθά επισήµανε, ότι το wikipedia δεν είναι -κατά δήλωσή του- κά-
ποιο φερέγγυο, όπως θα έλεγε κανείς, διεθνές µέσο πληροφο-
ριακής ανταλλαγής. Κι αυτό γιατί µπορούµε θαυµάσια να εισά-
γουµε εµείς µια αναφορά για οποιοδήποτε θέµα θέλουµε, να το
περιγράψουµε όπως θέλουµε, να είναι εκεί και οποιοσδήποτε να
πάει να το αντλήσει, όπως εµείς το καταγράφουµε. 

Γιατί τα είπα όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Γιατί
όλες οι στιγµές της ελληνικής ιστορίας που µας πήγαν πίσω,
έχουν ως κύριο χαρακτηριστικό µια ρητορική που αµφισβητεί τα
εθνικά κίνητρα του άλλου, αµφισβητεί την ίδια του τη θέληση να
υπηρετήσει τον τόπο του και εισάγει ένα στοιχείο γενικευµένης
καχυποψίας που έχει απίστευτα αρνητικές αλυσιδωτές συνέπειες
για τα πάντα. 

Για παράδειγµα, θεωρώ κορυφαία είδηση σήµερα, όχι µόνο
αυτόν τον επαναλαµβανόµενο διασυρµό- και την βιαιότητα ενα-
ντίον των Βουλευτών, αλλά ότι στο Σύνταγµα, στη λεγόµενη
«πλατεία», κάποιος έδειξε έναν ηλικιωµένο άνθρωπο, φώναξε
«µυστικός αστυνοµικός» και διακόσιοι άνθρωποι λίντσαραν έναν
άνθρωπο που δεν ήταν καν αστυνοµικός. Κάποιος υπέδειξε ότι
κάποιος άλλος είναι µυστικός αστυνοµικός και αυτός εδάρη ανη-
λεώς από διακόσιους ανθρώπους. 

Μήπως τελικά, χρειάζεται µια πλήρης αναµόρφωση του λόγου
µας, µια πλήρης αναµόρφωση της επικοινωνίας µας, της µεγέ-
θυνσης των θεµάτων και του µέτρου των θεµάτων, δεδοµένου
ακριβώς επαναλαµβάνω -και έχει σηµασία αυτό- ότι ήδη το θέµα
έχει πάρει τις πλήρεις διαστάσεις του και τις ακριβείς διαστάσεις
του, δια της εξαφανίσεως της σχετικής αναφοράς; 

Θα έλεγα ότι ακριβώς η ανάγκη µιας, πραγµατικά, ουσιαστικής
µεταξύ µας επικοινωνίας, µε κρατάει στη γραµµή που θα είναι
χρήσιµη και αναγκαία για τον τόπο. Δηλαδή, να µη θεωρηθεί καν
αυτό το σηµείο σαν σηµείο πολιτικής αντιπαλότητας και κατά µεί-
ζονα λόγο ιδεολογικής. Και κατά µείζονα λόγο να µην τίθενται
και ερωτήµατα για την εθνική ακεραιότητα, για τα κίνητρα οποι-
ουδήποτε πολιτικού φορέα και οποιουδήποτε πολιτικού προσώ-
που σε αυτήν την Αίθουσα.

Γι’ αυτό ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος προσυπογράφω
την λιτότητα της κυβερνητικής θέσης, όπως πριν λίγο αναπτύ-
χθηκε από τον αρµόδιο Υπουργό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, κ. Πέτρο Ευθυµίου.

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού, Βουλευτής της Β’ Θεσσαλονίκης, κ.
Κυριάκος Βελόπουλος, να λάβει το λόγο, ο οποίος ιδιαιτέρως εν-
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διατρίβει σε αυτά τα θέµατα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τα άλλα κόµµατα γιατί δεν συµ-

µετέχουν στη συζήτηση, κύριε Πρόεδρε; Μιλάω για τα κόµµατα
της Αριστεράς.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δυστυχώς, θα ξεκινήσω, κύριε
Τζαβάρα, µε αυτό που λέτε, ότι διασταλτικά θα µπορούσα να θε-
ωρήσω ότι είναι ακούσιο το λάθος. Διασταλτικά.

Αυτό που δεν µπορώ να δικαιολογήσω είναι η απουσία της Αρι-
στεράς. Γιατί αυτές οι αγκυλώσεις, αυτό το πράγµα το στενό, το
κοµµατικό; Μιλάµε για Βλάχους, Ποντίους, Αρβανίτες. Δεν µπό-
ρεσα να καταλάβω ποτέ το ρόλο, ας πούµε, του κ. Τσίπρα στα
εθνικά θέµατα. Και δεν είναι εδώ να τα ακούσει. Δεν µπόρεσα να
καταλάβω ποτέ το ρόλο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος,
της κ. Κανέλλη.

Μιλάµε για ένα θέµα, το οποίο είναι και εθνικό. Και θα σας απο-
δείξω και γιατί είναι εθνικό. 

Δεν θα κάνω το λάθος να αποδείξω τα αυτονόητα, κύριοι συ-
νάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, ότι οι Πόντιοι είναι Έλληνες
και οι Αρβανίτες είναι Έλληνες και οι Βλάχοι είναι Έλληνες. Αυτό
είναι αυτονόητο. Δεν είναι η ουσία εκεί. Βγαίνουµε και λέµε: Οι
Βλάχοι είναι Έλληνες. Εντάξει. Ε και; 

Να πω, λοιπόν, ότι αυτό που µε ενοχλεί -και το λέω ευθαρσώς-
είναι πως αισθάνοµαι ντροπή όταν βλέπω τα κόµµατα της Αρι-
στεράς, τη λέξη «πατριωτισµός», τη λέξη «έθνος», ή τις λέξεις
«ιστορία» εάν θέλετε και «πολιτισµό», να τις απεχθάνονται, να
µην τις αναφέρουν εδώ. Αυτό µε ενοχλεί. 

Να πάµε στην ουσία του προβλήµατος. Ακούστε, κάνατε ένα
λάθος και έκανα και εγώ το λάθος, γιατί γραπτή ήταν και η ερώ-
τηση η δική µου. Απευθυνθήκαµε και απευθύνεστε στον Πρωθυ-
πουργό της χώρας. 

Ο κ. Παπανδρέου είναι συνεπής στη στάση του σε πολλές πε-
ριπτώσεις. Είχε µιλήσει για έναν αυτοπροσδιορισµό, εάν θυµά-
στε κατά το παρελθόν, για το δικαίωµα στον αυτοπροσδιορισµό.
Νοµικά για εµένα δεν ισχύει, γιατί όταν θες να είσαι κάτι, µπορείς
να είσαι εσύ, αλλά δεν µπορείς να γενικεύεις το ειδικό. 

Σαφώς και τα ποντιακά είναι ξένη γλώσσα; Πάλι κάνατε λάθος.
Γιατί δεν γνωρίζει αρχαία ελληνικά. Πώς, κύριε Αναστασιάδη,
µου επικαλείσθε και εγκαλείτε τον Πρωθυπουργό της χώρας; Ο
άνθρωπος δεν ξέρει αρχαία ελληνικά και η ποντιακή γλώσσα
είναι η υποδιάλεκτος των αρχαίων ελληνικών.

Εγώ γνωρίζω αρχαία ελληνικά, τα αντιλαµβάνοµαι όχι ως Πό-
ντιος στην καταγωγή. Όταν τα οµιλώ, αντιλαµβάνοµαι το «ουχί».
Είναι απλά τα πράγµατα. Δεν ήξερε ο άνθρωπος. Έγινε ένα
λάθος και τον εγκαλέσαµε. 

Να πω στον κ. Δένδια µε πολύ συµπάθεια  πως µου άρεσε
πάρα πολύ αυτό το συναισθηµατικό, ξέρετε, επί εξισλαµισµένων
Ποντίων. Θέλω, όµως, να τον ρωτήσω το εξής: 

Η κυβέρνησή του τι έκανε για τους εξισλαµισθέντες Πόντιους;
Τι έκανε για τους Γραικάνους της Μεγάλης Ελλάδος; Να σας πω
εγώ: Ο Πρόεδρος της Ελληνικής Δηµοκρατίας πήγε στους Γραι-
κάνους στην Μεγάλη Ελλάδα και είπε: «Είστε Ιταλοί». Αυτό είπε
ο Πρόεδρος της Ελληνικής Δηµοκρατίας! 

Οι άνθρωποι ήθελαν βιβλία για να µάθουν ελληνικά -οι Γραι-
κάνοι στη Μεγάλη Ελλάδα- και εµείς δεν κάναµε τίποτε. Ξέρει ο
κ. Δένδιας το θέµα των Γραικάνων. Είναι από την Κέρκυρα και
γνωρίζει πολύ καλά τις ανταλλαγές των πληθυσµών. 

Δεν κάναµε τίποτε για τους Βλάχους στη Ρουµανία, δεν κά-
ναµε τίποτε για τους Βλάχους στα Σκόπια, δεν κάναµε τίποτε για
τους Βλάχους στην Αλβανία, τους οποίους καπελώνουν άλλοι. 

Και ερχόµαστε και ενοχλούµαστε για τα αυτονόητα. Ορίστε,
ένας Βλάχος, ένας Μπλέτσας υπάρχει. Τον ξέρουµε όλοι τον
Μπλέτσα. Όλοι οι άλλοι Βλάχοι εθνικοί ευεργέτες είναι. Τι να συ-
ζητάµε τώρα; Και το λέω µε πολλή συµπάθεια. 

Πάµε, λοιπόν, στην ουσία. Κύριε Ρόβλια, κάνετε ένα λάθος.
Λέτε ότι η ιστορία αυτή ήταν τέσσερις µέρες. Στην εποχή της
πληροφορίας και της ταχύτητας και η µία ώρα είναι µεγάλο διά-
στηµα! Μία ώρα στην εποχή της ταχύτητας και της πληροφο-
ρίας; Δεν υπάρχει η µία ώρα, δεν υπάρχουν οι τέσσερις µέρες!
Έχει πάει παντού. Ήδη χρησιµοποιείται από τους αυτονοµιστές
–εντός εισαγωγικών- «Βλάχους». Δεν το ξέρετε, θα το δείτε σε
δυο µέρες. Χρησιµοποιείται από αυτούς τους πέντε, δέκα, δεκα-

πέντε. 
Διαφωνώ και µε τον κ. Ευθυµίου. Είπε ότι πηγαίναµε πίσω από

αυτές τις συζητήσεις. Όχι, πηγαίναµε πίσω από άλλους λόγους,
κύριε Ευθυµίου. Ιστορικά η Ελλάδα πήγε πίσω, γιατί κοιτά µε
εσωστρέφεια τα εθνικά της θέµατα. Συζητάµε εδώ µέσα, όταν
γύρω µας στα Βαλκάνια παίζονται µειονοτικά παιχνίδια τερα-
στίων διαστάσεων, ακόµα και µε τους Βλάχους. Θα σας παρα-
θέσω σχετικά στοιχεία σε λίγο.

Εσείς βέβαια, κύριε Ευθυµίου, ως Πρόεδρος ενός διεθνούς
οργανισµού αντιλαµβάνοµαι ότι επικαλείσθε διεθνείς συνθήκες
και καλά κάνετε. Η επίκληση διεθνών συνθηκών –και δεν αναφέ-
ροµαι µόνο σε εσάς, σε όλους µας- είναι η επίκληση του αδυνά-
του, του ανίσχυρου. Ο Θουκυδίδης –σε διάλογο Μηλίων και
Αθηναίων- αναφέρει ότι ο ισχυρός επιβάλλει την άποψή του στον
ανίσχυρο. 

Δεν υπάρχουν διεθνείς συνθήκες. Ο ΟΗΕ έχει βγάλει εκατόν
εβδοµήντα δύο καταδικαστικές αποφάσεις για την Κύπρο. Και τι
έγινε; Άρα, λοιπόν, να δούµε µε εξωστρέφεια τα εθνικά µας θέ-
µατα. Γιατί το λέω αυτό; Ακούστε λίγο. 

Στην ερώτησή µου –µαζί µε του συναδέλφου- γι’ αυτήν την πε-
ρίεργη ιστοσελίδα ήρθε µε µια απάντηση, η οποία είναι για γέλια
όχι µόνο για το wikipedia, διότι ακόµα και το wikipedia –αν το
έψαχνε η Κυβέρνηση- λέει το εξής: Έθνος ονοµάζεται ένα σύ-
νολο ανθρώπων που µοιράζεται κοινά γνωρίσµατα που διακρί-
νουν το σύνολο αυτό σε παγκόσµια κλίµακα. Τι άλλο λέει το
wikipedia; Λέει ότι τα κυριότερα από τα γνωρίσµατα αυτά µπορεί
να είναι η φυλή και η γλώσσα. Το λέει!

Άρα, αυτός που το αλίευσε από εκεί µέσα δεν δικαιολογείται
να το επικαλείται. Αν έψαχνε λίγο παραπάνω, θα έβλεπε ότι η
γλώσσα είναι γνώρισµα ενός έθνους. Άρα, όταν λες «βλάχικη,
ποντιακή, αρβανίτικη», αποχωρίζεις, διαχωρίζεις κάτι ενοποιη-
µένο. Πας να κάνεις µια άλλη εθνότητα. 

Ξέρει κανείς από εσάς –γιατί µε πιέζει ο χρόνος και είναι πάρα
πολλά αυτά που θέλω να αναφέρω- τι έχει κάνει, κύριοι συνάδελ-
φοι, µιας και λέµε ότι οι Βλάχοι είναι Ελληναράδες –και είναι Έλ-
ληνες, ουδείς το αµφισβητεί- ο Ρουµάνος Υπουργός Εξωτερικών;
Έχει θέσει πολλαπλές φορές θέµα µειονότητας. Ο Υπουργός κ.
Δρούτσας, µας έχει απαντήσει και µας έχει πει, κύριε Υπουργέ,
ότι όντως υπάρχει πρόβληµα µε τους Βλάχους της Αλβανίας και
των Σκοπίων, τους οποίους καπελώνουν οι Ρουµάνοι. Θα σας κα-
ταθέσω τη σχετική απάντηση. 

Άρα, λοιπόν, δεν είναι ένα απλό θεµατάκι που «έφυγε», που
διέλαθε της προσοχής µας. Όχι, έχει «ουρά»! Όταν ο ίδιος ο
Πρόεδρος της Δηµοκρατίας της Ρουµανίας –σας διαβάζω, τη δή-
λωση, την οποία έχω- κατά την πρόσφατη επίσκεψή του στην Αλ-
βανία, κύριε Ευθυµίου, ζητά να θεωρηθούν ρουµανικής
καταγωγής όλοι οι βλαχόφωνοι της Βορείου Ηπείρου και της Αλ-
βανίας –οι οποίοι είναι Έλληνες, κατά δήλωσή τους!- είναι εσω-
τερικό το πρόβληµα αυτό; Όχι, κάνουµε λάθος! Απλά, βρήκαµε
αφορµές, γιατί ήταν ένα θέµα, το οποίο δεν µπορούµε να συζη-
τάµε καν και έχει δίκιο ο κ. Ευθυµίου, που λέει ότι αυτά λύνονται
µε ένα τηλεφώνηµα. Τα υπόλοιπα δεν λύνονται. 

Σας καταθέτω σειρά εγγράφων και από τον Πρόεδρο της  Ρου-
µανίας, για να ξέρουµε τι συµβαίνει γύρω µας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το χειρότερο απ’ όλα ξέρετε ποιο είναι; Συζητάµε εδώ µέσα,
τη στιγµή που υπάρχει το ΚΕΜΟ, υπάρχει η «HELSINKI WATCH»,
η οποία µιλά για αρβανίτικη µειονότητα, µιλά για βλάχικη µειο-
νότητα, µιλά για ποντιακή µειονότητα, κύριε Ευθυµίου! 

Εδώ, στην Ελλάδα δρουν και λειτουργούν άνθρωποι, εγνωρι-
σµένης αξίας, όπως ο κ. Αλιβιζάτος –τον κ. Αλιβιζάτο τον χρησι-
µοποιήσατε εσείς, στη Νέα Δηµοκρατία, ήταν σύµβουλος της
Νέας Δηµοκρατίας- ο οποίος µιλά στο ΚΕΜΟ µαζί µε τους υπο-
λοίπους για τις µειονότητες. Και ερχόµαστε εδώ και συζητάµε τι;
Δεν είναι δηλαδή αβολίδωτο, ένα πυροτέχνηµα που σκάει και τε-
λειώνει η ιστορία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Δεν χρησιµοποιήθηκε. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Χρησιµοποιήθηκε, κύριε Βλάχο,
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από την Κυβέρνησή σας, δεν ξέρω πού, αλλά δεν µε αφορά κιό-
λας. Δεν φταίτε εσείς! Δεν καταλάβατε τι σας λέω! Εµείς φταίµε
όλοι εδώ µέσα. Ψάξτε το. 

Γιατί λέω, όµως, ότι υπάρχει πρόβληµα; Ακούστε, κύριε Τζα-
βάρα, εδώ είναι η ουσία. Γιατί είπα ΚΕΜΟ και «HELSINKI
WATCH»; Εγώ τα έχω µε τις µη κυβερνητικές οργανώσεις, κύριε
Ευθυµίου. 

Ακούστε δύναµη µη κυβερνητικής οργάνωσης. Είναι είδηση
από το Associated Press. Όλοι ξέρετε ότι η Κύπρος αποφάσισε
να βγάλει τα πετρέλαια. Ναι ή όχι; Βγαίνει, λοιπόν, η WWF, αυτή
η µη κυβερνητική οργάνωση, η οποία χρηµατοδοτείται από τον
Ροκφέλερ –και το λέω δηµοσίως, εγώ λέω και ονόµατα, είναι κάτι
που υπάρχει στο καταστατικό της- και λέει ότι η Κύπρος, εκεί που
πάει να κάνει εξόρυξη φυσικού αερίου, δεν πρέπει να την κάνει,
γιατί πρέπει να προστατευτεί το περιβάλλον και θα κινήσει νοµική
διαδικασία για να σταµατήσει η εξόρυξη του πετρελαίου. 

Να, λοιπόν, γιατί σας λέω ότι η ΜΚΟ ως ΜΚΟ δεν είναι απλά
ΜΚΟ «παρθένες», αλλά χρησιµοποιούνται ως µοχλοί πίεσης και
οι ΜΚΟ αφορούν κυριως µειονοτικές οµάδες. Θυµόµαστε τι έκα-
ναν στη Γιουγκοσλαβία µε το Κόσσοβο, µε τη Σλοβενία, µε την
Κροατία. 

Από εκεί ξεκινά το πρόβληµα, κύριε Ευθυµίου και αυτή η ιστο-
σελίδα θα χρησιµοποιηθεί τους επόµενους µήνες και θα το δείτε.
Έγινε ένα ακούσιο λάθος –έτσι το θεωρώ, ακούσιο- αλλά θα χρη-
σιµοποιηθεί, δυστυχώς, από αυτούς. Αν θέλουµε, λοιπόν, να εί-
µαστε συνεπείς στην άσκηση σοβαρής πολιτικής, καλό είναι να
τα συζητάµε εδώ µέσα. Κάλλιστο είναι, πριν γίνουν τα γεγονότα,
να τα προλαµβάνουµε. 

Άρα, λοιπόν, κλείνοντας θέλω να πω ότι αυτά είναι πολύ µε-
γάλα θέµατα για να λειτουργούν είτε τα κόµµατα της αριστεράς
είτε εµείς οι υπόλοιποι ως µικρά κόµµατα. Είναι πολύ µεγάλα θέ-
µατα, για να τα κινεί µία µικρή Κυβέρνηση, κύριε Ευθυµίου. Δυ-
στυχώς, είστε µικρή Κυβέρνηση. Ξέρετε γιατί είστε µικρή
Κυβέρνηση; Από τα µικρά φαίνονται οι µεγάλοι. Από αυτή την
αβλεψία σας εύχοµαι να µην την πληρώσουµε µε Βλάχους, Αρ-
βανίτες και Ποντίους ως µειονότητα στην Ελλάδα από διεθνή
φόρα, που θα κινήσει ο Δηµητράς και οι υπόλοιποι.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας έδωσα µία ρητή απάντηση.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι δεν µιλάω για εσάς. Αναφέ-

ροµαι στο εγγύς µεσοπρόθεσµο µέλλον. Δεν αναφέροµαι σε
εσάς προσωπικά.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βελόπουλο.
Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών, ειρήσθω εν παρόδω συµπα-

τριώτης µου, Βουλευτής Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνος Τζαβάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Αναµφίβολα -και κανένας δεν µπορεί να έχει αντίθετη άποψη-
ο κοινοβουλευτικός έλεγχος στόχο έχει πράξεις ή παραλείψεις,
που γίνονται κατά την άσκηση των αρµοδιοτήτων της Κυβέρνη-
σης και των Υπουργών, που ενδεχοµένως να οφείλονται και σε
αµέλεια.

Άρα, λοιπόν, νοµιµοποιούµεθα κύριε Υπουργέ, κατά την πολύ
στενή σηµασία της λέξης να ελέγξουµε αυτή την αβλεψία ή αυτή
την αµέλεια που επεδείχθη στο χειρισµό της συγκεκριµένης κρα-
τικής υποθέσεως.

Το δεύτερο, που ήθελα να επισηµάνω –και µε την άδειά σας,
κύριε Πρόεδρε, γιατί γνωρίζω την ευαισθησία σας για τα θέµατα-
είναι ότι η ιστορία του ελληνικού έθνους αναµφίβολα είναι ένας
ύµνος στη συµβολική αποτελεσµατικότητα της ελληνικής γλώσ-
σας. Στην Ελλάδα µονίµως η γλώσσα είναι που παράγει την
εθνική συνείδηση. Πράγµατι, η ελληνική γλώσσα, που σε αυτό
το τόπο οµιλείται επί τρεις χιλιάδες και πλέον χρόνια, είναι το χω-
νευτήρι, µέσω του οποίου γίνονται συνεχώς Έλληνες, άνθρωποι
που µπορεί να µην ανταποκρίνονται και πλήρως ή δεν έχουν καµ-
µία σχέση µε αύτη τη συγκεκριµένη µήτρα που θα µπορούσε να
ονοµαστεί παραγωγική µιας συγκεκριµένης φυλής µε τη στενή
της έννοια.

Εδώ, λοιπόν, σε αυτό τον τόπο –το έλεγαν οι αρχαίοι Έλληνες

από παλιά- αυτοί που τιµώνται ως Έλληνες είναι εκείνοι που µε-
τέχουν της παιδείας και της γλώσσας, εκείνοι που πραγµατικά
αυτή τη µοναδικότητα στη σχέση που προσφέρει η µητρική
γλώσσα µε το άτοµο, τη συνειδητοποιούν, την καλλιεργούν και
την θεραπεύουν.

Θα µου επιτρέψετε να πω µε πολύ εκτίµηση και θαυµασµό και
σεβασµό, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ -για τη
στάση σας εννοώ- ότι πράγµατι, σε αυτήν ακριβώς την ώρα,
εκείνο που πρέπει να πρυτανεύει είναι οι χαµηλοί τόνοι και βέ-
βαια, η διάθεση της καταλλαγής, γιατί το θέµα είναι τεράστιο και
µείζονος σηµασίας. Από µία αβλεψία, µπορούν να δηµιουργη-
θούν και να εγερθούν µείζονα ζητήµατα. 

Θέλω να κάνω και µία τρίτη παρατήρηση. Πράγµατι, είναι απο-
λύτως ικανοποιητική η δήλωσή σας, προσωπικά για µένα και
θεωρώ για όλους τους Έλληνες, που έχουν ανησυχήσει γι’ αυτή
την υποβόσκουσα ατµόσφαιρα του νεοραγιαδισµού, η οποία
καλλιεργείται. Καλλιεργείται γιατί υπάρχουν πολιτικοί σε αυτό
τον τόπο, υπάρχουν δηµοσιογράφοι σε αυτό τον τόπο, που µο-
νίµως, κάθε µέρα, µας επαναλαµβάνουν ότι η Ελλάδα εξαιτίας
των οικονοµικών της προβληµάτων έχει καταστεί ελαττωµένης,
περιορισµένης εθνικής υποστάσεως και κυριαρχίας χώρα. 

Επιτέλους, λοιπόν, για µένα πράγµατι  η δήλωσή σας, που
θεωρώ ότι δεσµεύει την Κυβέρνηση, θα πρέπει να είναι και ένα
µάθηµα σε όλους αυτούς που καθηµερινά βγαίνουν εξ ονόµατος
της Κυβερνήσεως και λένε αντίθετα πράγµατα.

Δεν χρειάζεται να τροµοκρατείται ο ελληνικός λαός, γιατί είναι
και εθνικά ακέραιος και κρατικά αυθύπαρκτος και συµµετέχει
ακριβώς σε όλες τις διαδικασίες της διεθνούς έννοµης τάξης,
χωρίς να έχει αποµειωθεί κατά το ελάχιστο η παρουσία του και
βεβαίως η αυτονοµία του.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θεωρώ ότι πραγµατικά, µετά από όσα λέγο-
νται και όσα ακούγονται και µάλιστα, από επίσηµα χείλη λειτουρ-
γών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι σαφής η θέση σας και
προσωπικά, τη χαιρετίζω.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζαβάρα.

Παρακαλείται ο Βουλευτής Λακωνίας κ. Γρηγόριος Αποστολά-
κος να λάβει το λόγο για δευτερολογία.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
τη σηµερινή συζήτηση τη χαρακτηρίζουν δύο γεγονότα από την
πλευρά της Κυβέρνησης και της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του
ΠΑΣΟΚ, οι χαµηλοί τόνοι τους οποίους προσπάθησε και κατέ-
βαλε ο Υφυπουργός, κάνοντας έκκληση να θεωρηθεί ως λήξαν
το θέµα, από τη µία µεριά και από την άλλη µεριά, η προσπάθεια
του κ. Ευθυµίου να θεωρήσει ότι ήταν ένα λάθος.

Εγώ δεν θα δυσκολευόµουν να συµφωνήσω µαζί σας. Όµως,
θα πρέπει να ξέρετε ότι πολλές φορές η κρισιµότητα των καιρών
επιτάσσει να αναδεικνύουµε κάποια θέµατα, όχι για να στοχοποι-
ήσουµε τον Πρωθυπουργό της χώρας και τον οποιονδήποτε συ-
νεργάτη του, αλλά κυρίως για να αποτελέσει παράδειγµα για να
µην επαναληφθεί στο µέλλον. Είµαι βέβαιος ότι και υπό αυτή την
εκδοχή ακόµα θα συµφωνήσετε µαζί µας, διότι δεν µάθαµε ποιος
ήταν αυτός ο ανόητος. Εγώ δυσκολεύοµαι να πιστέψω ότι ο Πρω-
θυπουργός της Ελλάδος γνώριζε ότι υπήρχε κάποιος συνεργά-
της του τόσο ανόητος, για να µη πω τίποτα άλλο βαρύτερο. Διότι
ακόµα ο µόνος λόγος απαλλαγής από το αξιόποινο είναι εκ
λόγων ευηθείας, όπως ξέρετε οι νοµικοί, αλλά είναι δυνατόν να
πιστέψουµε σήµερα ότι ένα τέτοιο µείζον θέµα µπορεί να περά-
σει έτσι απαρατήρητο;

Εγώ αντιλαµβάνοµαι τη θέση στην οποία βρίσκεστε και θα
έπρεπε να µας πείτε και συγχαρητήρια, γιατί το φέραµε στη
Βουλή των Ελλήνων και δεν προσπαθήσαµε να το εκµεταλλευ-
τούµε καθ’ οιονδήποτε άλλον τρόπο. Και επειδή οι καιροί είναι
πάρα πολύ δύσκολοι, είναι τόσο δύσκολοι που θυµήθηκα τον τε-
λευταίο χρησµό τον οποίο έδωσε η Πυθία το 146 π.Χ. λίγο πριν
καταλυθούν -γελάει ο κ. Βελόπουλος- οι ελληνικές πόλεις κάτω
από το βάρος της ανδρικής ισχύος των ρωµαϊκών λεγεώνων, ότι
οι ελληνικές πόλεις ήταν ασκός κλυδωνιζόµενος µηδέποτε βυθι-
ζόµενος, δεν µπορούµε να λειτουργούµε κάτω από αυτή τη λο-
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γική, δηλαδή, ότι ο καλός Θεός της Ελλάδος θα µας σώσει και
πάλι.

Κύριε Ευθυµίου, πρέπει να τιµωρηθεί αυτός ο «τύπος» -τον
λέω «τύπο» εγώ- ο οποίος εξέθεσε τον Πρωθυπουργό της Ελλά-
δος. Πρέπει να µάθουµε ποιος είναι. Και αν δεν το µάθουµε
εµείς, να φροντίσετε εσείς από την Κοινοβουλευτική Οµάδα και
ο αρµόδιος Υφυπουργός να αποπεµφθεί από εκεί µέσα. Είναι επι-
κίνδυνος, διότι δεν θα δεχθώ την δική σας εξήγηση ότι ήταν µία
τυχαία επέµβαση τεσσάρων µόνο ηµερών. Έχω τα στοιχεία, τα
οποία θα καταθέσω αµέσως τώρα στο Προεδρείο της Βουλής,
απ’ όπου φαίνεται ότι µετά την κατάθεση της ερώτησης έσπευ-
σαν να το αφαιρέσουν από τον διαδικτυακό τόπο. Αυτό είναι ένα
θετικό βήµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, κάνοντας δύο παρατηρή-
σεις πάρα πολύ σύντοµες σε λιγότερο από ένα λεπτό. Θεωρώ
πολύ ατυχή την απάντηση του Υπουργείου Εσωτερικών στην
προσπάθειά του να καλύψει τα ακάλυπτα για το Πολιτικό Γρα-
φείο του Πρωθυπουργού ότι οι επίσηµες ελληνικές θέσεις -αυτό
ανέφεραν δύο άλλοι συνάδελφοι και το είπα και εγώ στην πρω-
τολογία µου- για τα εθνικά θέµατα δεν έχουν καµµία σχέση µε
την ιστοσελίδα, το open.gov, του Πρωθυπουργού της χώρας.
Είναι τραγικό αυτό το πράγµα.

Δεν είναι δική σας απάντηση. Είναι του προηγούµενου Υφυ-
πουργού. Είµαι βέβαιος ότι δεν το αποδέχεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι και γραπτή απάντηση.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Είναι και γραπτή απάντηση, την

οποία θα την καταθέσω στο Προεδρείο της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γρηγόριος Αποστολάκος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνω, λοιπόν, καταθέτοντας την αγωνία µου για ό,τι συµβαί-
νει σήµερα στον τόπο µας. Την αγωνία µου την επέτεινε και ένα
πόνηµα που διάβασα, του Προεδρεύοντος αυτή τη στιγµή στην
Ολοµέλεια της Εθνικής Αντιπροσωπείας, του κ. Πολύδωρα, περί
του επελαύνοντος νεοοθωµανισµού, ο οποίος προσπαθεί να
διαρρήξει τα πάντα στον τόπο αυτό.

Νοµίζω ότι έχουµε χρέος, όλες οι πολιτικές δυνάµεις, κυρίως
αυτές οι οποίες παρίστανται σήµερα εδώ και όχι αυτές οι οποίες
απέχουν, να δώσουν µία ηχηρή απάντηση, που να είναι σταθερά
στρατευµένη στην υπηρέτηση των εθνικών και των κοινωνικών
συµφερόντων του ελληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γρηγόρη Αποστολάκο. Τον ευχαριστώ ιδιαιτέρως γιατί έκανε
µνεία στο τελευταίο µου πόνηµα που είναι «1821, χρονολογία
εθνικής έµπνευσης και πίστεως».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής κ. Γεώργιος Βλάχος για τη
δευτερολογία του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν σχολιάσαµε στην πρωτολογία την απουσία της Αριστεράς,

γιατί πραγµατικά πιστεύαµε ότι στη ροή της κουβέντας θα γίνο-
νταν παρεµβάσεις από τα δύο κόµµατα της Αριστεράς, κάτι που
βλέπω να µην έγινε. Και, βεβαίως, νοµίζω ότι εδώ αφήνει, πράγ-
µατι, ένα κενό η απουσία του λόγου της πάνω σ’ αυτό το µεγάλο
θέµα. 

Βεβαίως, εάν η αντιµετώπιση του θέµατος, που σήµερα συζη-
τάµε, είναι ότι το φέραµε για αντιπολιτευτικούς λόγους, πιθανώς,
αυτό να δικαιολογεί και την απουσία της Αριστεράς και, πιθανώς,
να ενοχοποιεί και το δικό µας πολιτικό λόγο. Μπορεί κάποιος να
ισχυριστεί ότι σ’ αυτούς τους δύσκολους καιρούς «τώρα, εµείς
τι θυµηθήκαµε, τι φέρνουµε, τι θέλουµε να αναδείξουµε». 

Μα, εµείς, από όσα είπαµε στη µέχρι τώρα συζήτηση, αποδεί-
ξαµε ότι το θέµα που συζητάµε είναι πάρα πολύ µεγάλο και δεν
µπορεί να ξεπεραστεί, επειδή απεσύρθη µετά από τέσσερις ηµέ-
ρες από τη γνωστή ιστοσελίδα. Προφανώς, κάποιοι έχουν κρα-

τήσει αντίγραφο, έχουν στοιχεία. Και, ξέρετε ότι ο καθένας αξιο-
ποιεί τα στοιχεία την κατάλληλη στιγµή. 

Άρα, δώσαµε δείγµα αυτού του λάθους σε κάποιους, που δεν
έχουν τα ίδια συµφέροντα µε τα δικά µας, δηλαδή του ελληνικού
έθνους. 

Η υπεραπλούστευση, επίσης, ότι µπορούσε το όλο θέµα να
λυθεί µε ένα τηλεφώνηµα, δεν µας ικανοποιεί. Μακάρι, να ήταν
ένα τηλεφώνηµα. Αν όλα τακτοποιούνται µε ένα τηλεφώνηµα,
εµείς πρώτοι δεν θα είχαµε καµµία αντίρρηση να το λήξουµε
έτσι. Αλλά, δεν λύνονται όλα µε ένα τηλεφώνηµα. Λύνονται µε
κατάθεση απόψεων, δεσµεύσεων απέναντι στον ελληνικό λαό
που µας ακούει και όχι µόνο στους Έλληνες. 

Σε µια ιστοσελίδα που δηµοσιεύει ή λειτουργεί υπό την αιγίδα
του πρωθυπουργικού γραφείου, του ίδιου του Πρωθυπουργού,
θέλετε να πιστέψουµε ότι ο καθένας εκεί µπορεί να ανεβάζει ό,τι
θέλει, επειδή τα βρήκε κάπου αλλού και µπορεί το όνοµά του να
µη γίνεται γνωστό; Μπορεί να περνάει µε αυτόν τον τρόπο ότι
έγινε ένα λάθος και κάποιος το έκανε;

Νοµίζω ότι τα πράγµατα είναι πολύ πιο σοβαρά, διότι σήµερα
είναι αυτό το λάθος, αύριο θα είναι κάτι άλλο. Και, βεβαίως, είναι
δεκτή η διόρθωση και η απόσυρση και όσα ακούστηκαν σήµερα
εδώ. 

Μα, η διόρθωση δεν έγινε, γιατί το ζήτησε η Νέα Δηµοκρατία.
Δεν τη  χρωστάτε τη διόρθωση στη Νέα Δηµοκρατία, σε εµάς
που αναδείξαµε το θέµα. Εγώ θα έλεγα ότι τη χρωστάτε σε αν-
θρώπους, όπως ο Ρήγας Φεραίος -που ακούστηκε νωρίτερα-
βλάχικης καταγωγής, στον καπετάν Ευκλείδη ποντιακής καταγω-
γής, στον Κολοκοτρώνη, στους οπλαρχηγούς του ’21, στον Κα-
ραϊσκάκη, στον Κουντουριώτη, που έδινε σύνθηµα για να
πυροβολήσουν οι ναύτες του και δεν έλεγε «πυρ», αλλά «ζιαρν».

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Βλάχο, νοµίζω ότι είπε «βρας»,
που σηµαίνει φωτιά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δρας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ναι, για να καταλάβουν οι ναύτες του και

να πυροβολήσουν. Αυτοί οι άνθρωποι πολέµησαν. Σ’ αυτούς
τους ανθρώπους το χρωστάτε.

Εµάς το τελευταίο που µας νοιάζει σ’ αυτήν τη συζήτηση είναι
να κερδίσουµε αντιπολιτευτικά, πολιτικά. Μη φαντάζεστε ότι
αύριο αυτή η συζήτηση θα έχει πάρει καµµιά σοβαρή έκταση για
να µας αποφέρει κι εµάς τα πολιτικά οφέλη, που εσείς υπονοή-
σατε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το κάναµε γιατί είναι χρέος απέναντι σε ανθρώπους που πά-

λεψαν και έδωσαν τη ζωή τους για την Ελλάδα, γιατί αρνούµα-
στε, εν πάση περιπτώσει, αυτήν την ισοπέδωση των πάντων, που
γίνεται σ’ αυτόν τον τόπο. Πρέπει κάποιοι να υψώσουµε τη φωνή
µας, όση αξία µπορεί να έχει αυτή, όσο αποτέλεσµα µπορεί να
έχει στις µέρες που ζούµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γεώργιο Βλάχο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµ.  6141� 4062 από 29/6/2011 από-
φαση του Πρόεδρου της Βουλής:

Η Διαρκής Επιτροπή Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και
Δικαιοσύνης καθορίστηκε αρµόδια για την επεξεργασία και εξέ-
ταση ή τη συζήτηση και ψήφιση των νοµοσχεδίων και προτάσεων
νόµων, αρµοδιότητας του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης.

Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καθορίστηκε
αρµόδια για την επεξεργασία και εξέταση ή τη συζήτηση και ψή-
φιση των νοµοσχεδίων και προτάσεων νόµων αρµοδιότητας του
Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας.

Η σχετική απόφαση θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµε-
ρινής συνεδρίασης και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κλείνει ο κύκλος των
δευτερολογούντων συναδέλφων µε τον κ. Σάββα Αναστασιάδη,
Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης. 

Ο κ. Αναστασιάδης έχει το λόγο. 
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αντιλαµβάνοµαι, βέβαια, τη θέση της Κυβέρνησης και τη θέση

του Υφυπουργού, για να αντιπαρατεθεί, για να αντισταθεί στα
αυτονόητα. Πρέπει, όµως, να του πω ότι ένα τέτοιο θέµα δεν εξυ-
πηρετεί καµµία αντιπολιτευτική διάθεση, όπως υπονόησε στην
τοποθέτησή του. Δεν µπορεί και δεν πρέπει να εξυπηρετεί καµµία
αντιπολιτευτική διάθεση. 

Ήρθε το θέµα εδώ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, µετά από την
ατυχή ή µη πειστική απάντηση που δόθηκε σε ερώτηση συναδέλ-
φων, διότι αν το θέµα είχε απαντηθεί στην ερώτηση µε πειστικό
τρόπο, φυσικά δεν θα φθάναµε εδώ. Και φθάσαµε εδώ, όπως
πολύ καλά είπαν και άλλοι συνάδελφοι, όχι για να κερδίσουµε
πολιτικά -δεν υπάρχει περίπτωση κανένας να κερδίσει από αυτό
το θέµα- αλλά για να προλάβουµε να µην επαναληφθούν και
άλλα τέτοια φαινόµενα. 

Είναι πολύ σοβαρό να λέµε ότι στο Γραφείο του Πρωθυπουρ-
γού έγινε ένα λάθος. Είναι το Γραφείο του Πρωθυπουργού της
χώρας. Και ένα λάθος στο Γραφείο του Πρωθυπουργού της
χώρας µπορεί να είναι µοιραίο για τη χώρα. 

Άρα, αυτός ο άνθρωπος –εσείς προφανώς ξέρετε ποιος είναι,
θα τον γνωρίζετε- πρέπει να αποπεµφθεί, πρέπει να αποκαλυ-
φθεί, διότι εγώ δεν πείθοµαι ακόµη ότι έγινε λάθος. Αφήστε µε
να έχω τις αµφιβολίες µου. Δεν ξέρω τι ρόλους εξυπηρετεί ή θα
ήθελε να εξυπηρετήσει ο συγκεκριµένος. 

Δεν µπορώ να φανταστώ ότι ένας που γεννήθηκε σε αυτήν τη
χώρα, που πήγε σε ελληνικό σχολείο, που ζει σε αυτήν τη χώρα
δεν γνωρίζει ότι η ποντιακή διάλεκτος δεν αποτελεί γλώσσα. Επί-
σηµη γλώσσα µιας χώρας είναι αυτή που οµιλείται στη διοίκηση,
που διδάσκεται στα σχολεία. Δεν αποτελεί επίσηµη γλώσσα µία
κοινή ή µία που οµιλείται από µία οµάδα ανθρώπων. Κυρίως οι
διάλεκτοι και οι ιδιωµατισµοί διαµορφώθηκαν γεωγραφικά, γιατί
δεν υπήρχε επικοινωνία, γιατί υπήρχαν οι επηρεασµοί από τις το-

πικές γλώσσες. Γι’ αυτό δηµιουργήθηκαν οι διάλεκτοι. Δεν µε πεί-
θει αυτό. Πρέπει αυτό να ξεκαθαρίσει. 

Ούτε και η υπεραπλούστευση και η υποβάθµιση του θέµατος
και η τοποθέτηση ότι θα µπορούσε να λυθεί µε ένα τηλεφώνηµα
µε βρίσκει σύµφωνο. Δεν µειώνει αυτή η στάση και αυτή η θέση
το µέγεθος του θέµατος. Είναι σηµαντικό θέµα. Είναι θέµα που
πρέπει να το προσέξουµε ιδιαίτερα όλοι και εµείς στην Αντιπολί-
τευση και η Κυβέρνηση, για να προλάβουµε τα χειρότερα. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αναστασιάδη. 

Παρακαλείται ο Υφυπουργός, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, να
λάβει το λόγο για τη δευτερολογία του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Δεν έχω να
προσθέσω κάτι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. 
Έχετε να προσθέσετε κάτι, κύριε Δένδια; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ωραία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 51/31/30-5-2011 επίκαιρης επερωτή-
σεως Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τους Υπουργούς
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης
και Επικρατείας, σχετικά µε την καταγραφή στο διαδικτυακό
τόπο «Ανοικτή Διακυβέρνηση» των Ποντιακών, Αρβανίτικων και
Βλάχικων ως ξένων γλωσσών.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.42’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 5 Ιουλίου 2011 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: συ-
ζήτηση αναφορών και ερωτήσεων.
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